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Povezovanje 
zdravstva 

v sredo, 4. decembra 1974 je bila 
razširjena seja komiteja občinske 
konference ZKS Ptuj. Skupno s 
komunisti in predstavniki samo-
upravnih organov iz obeh ptujskih 
zdravstvenih ustanov so razpravljali 
o položaju zdravstvenega varstva in 
o prizadevanjih za povezovanje 
zdravstva. Gradivo za sejo je 
pripravila komisija ObK ZKS za 
idejne probleme zdravstva in 
socialnega varstva, ki ii predseduje 
dr. Ante MI LETA « ki je imel tudi 
uvodno razpravo na seji komiteja. 
Pri tem je naglasil, da zdravstva ne 
moremo vrednotiti samo skozi 
finančno gledišče, temveč moramo 
upoštevati ekonomsko, finančno in 
medicinsko gledišče. 

Kot glavne probleme, s katerimi 
se srečuje zdravstvo v Ptuju je 
navedel: vprašanje prostorov zdrav-
stvenega doma, pomanjkanje kadrov 
in stanovanj za te kadre ter 
vprašanje združitve splošne bolniš-
nice dr. Jožeta Potrča in Združe-
nega zdravstvenega doma Ptuj v 
sestavljeno organizacijo združenega 
dela. Ce bi bilo vse to urejeno, bi 
lahko močno skrajšali čakalni čas v 
osnovni zdravstveni službi in bi s 
tem prihranili najmanj 200.000 
delovnih ur letno, kar bi bU 
precejšenj prispevek k stabilizaciji 
našega gospodarstva. 

V obširni razpravi so postavili na 
prvo mesto nalogo oblikovanja 
samourpavne interesne skupnosti za 
področje zdravstva. Delegacije za 

skupščino te SIS so delovni ljudje in 
občani ptujske občine izvolili na 
volitvah 6. in 8. decembra. Gre za 
to, da se skupščina čimprej 
konstituira in v okviru SIS pripravi 
svoj program, tako za izvajalce kot 
porabnike. To ni enostavna naloga, 
saj občinskega programa doslej 
nismo imeli, niti ni podatkov v 
okviru občine, ker so doslej za 
zdravsto zbirali podatki le v okviru 
regije. 

Druga, prav tako pomembna 
. naloga je povezovanje obeh zavodov 

v sestavljeno organizacijo združe-
nega dela. O tem je pripravila 
dokumentirano gradivo posebna 
komisija, imenovana od samouprav-
nih organov, ki je bilo v javni 
razpravi v vseh TOZD. Na podlagi 
tega je bil pripravljen predlog 
samoupravnega sporazuma o zdru-
žitvi, ki je dan v javno razpravo 
delovnim ljudem v vseh TOZD v 
okviru obeh zavodov. Politični 
aktivi v obeh zavodih, zlasti pa 
osnovne organizacije ZKS in 
sindikata naj ocenijo javno razpravo 
in predlagajo samoupravnim orga-
nom razpis referenduma o združitvi. 

Nadaljnji problem je materialno-
finančni položaj zdravstva v občini. 
Gre za načrtno zbiranje sredstev za 
dograditev in obnovitev objektov 
splošne bolnišnice dr. Jožeta Potrča, 
predvsem pa za materialna sredstva 
za etapno izgradnjo novega zdrav-
stvenega doma v Ptuju kar je za 
učinkovitejše zdravstveno varstvo v 
občini neobhodno. 

Vprašanje samoupravnih odnosov 
in organiziranja v skladu z določili 
ustave je nadaljnja naloga političnih 
aktivov obeh delovnih skupnosti. 
Pred enim letom so v Združenem 
zdravstvenem domu ustanovili 8 
TOZD, v splošni bolnišnici dr. 
Jožeta Potrča pa le dve TOZD (v 
Ptuju in v Ormožu). Po enoletnih 
izkušnjah je moč realno analizirati 
dosedanje samoupravne rešitve, 
oceniti ali so v skadu z ustavo pri 
čimdoslednješem uveljavljanju 
neposrednega samoupravljanja de-
lovnih ljudi. 

V razpravi je bilo obravnavano 
tudi vprašanje kadrovske politike v 
zdravstvu, ki je dejavnost posebnega 
družbenega pomena. Zato si b̂ o 
Zveza komunistov, tako občinska 
organizacija kot osnovne organi-
zacije in posamezni komunisti v 
samoupravnih organih, odločno 
zavzemala za to, da zaupamo 
odgovorne položaje v dejavnostih 
posebnega družbenega pomena lju-
dem z ustreznimi moralno-politič-
nimi, delovnimi in strokovnimi 
kvalitetami. 

F. Frideršek 

vreme 
do nedelje, 5. januarja 1975. 

Prvi krajec bo v soboto, 21. 
decembra ob 20.43. Polna luna 
bo v nedeljo, 29. decembra ob 
4.50. 

NAPOVED: Vreme se bo 
otoplilo. Ob koncu tedna bo 
oblačno, vmes občasno dež. Od 
22. do 25. decembra bo sončno. 
V času od 27. do 30. decembra 
bo vetrovno in sneg. Nato bo do 
5. januarja lepo vreme. Ostrej-
šega mraza do 5. januarja ne bo. 
V nedeljo, 15. decembra je 
zapadel sneg v Srbiji, Cmi gori 
in v Vojvodini. Pri nas bo 
zapadlo nekaj cm snega okrog 
28. decembra. 

ALOJZ CESTNIK 

KOMITE OBČINSKE KONFERENCE ZKS ORMOŽ 

Skrivanje 
za samoupravljanjem 

Po razčlenitvi volilnih rezultatov 
so člani komiteja občinske konfe-
rence ZKS Ormož prejšnji četrtek 
obravnavali naloge osnovnih orga-
nizacij ZKS pri uresničevanju 
sklepov IV. seje predsedstva CK 
ZKJ in X. seje predsedstva CK ZKS. 
Oba foruma sta v svojih razpravah 
ugotovila med drugim, da osnovne 
organizacije ZK še niso začele 
izpolnjevati svojih nalog, zato so 
člani komiteja podrobneje anali-
zirali, kaj je treba storiti, da se bo 
stvar primaknila. V osnovi gre 
predvsem za dve področji nalog in 
to v uresničevanju ustavnih odnosov 
ter naloge pri uveljavljanju politike 
gospodarske stabilizacije. 

V prvo področje nalog sodi 
predvsem ugotavljanje, kako in ali 
so vse OZD in TOZD že vpisane v 
sodni register. Razen tega bo treba 
oceniti mo'žnosti nadaljnje reorga-
nizacije organizacij združenega dela 
in formiranje novih TOZD. Tu 
pridejo v poštev predvsem tovarna 
Jože Kerenčič, IGP Ograd in SOZD 
Jeruzaleiti Ormož. Po njenju članov 
komiteja bi se v teh organizacijah 
združenega dela lahko ustanovilo 
več temeljnih orgamzacij. Nadaljnja 
naloga je, spet poživeti delo skupin 
pri koordmacijski komisiji za 
spremljanje in uresničevanje ustave, 
osnovne organizacije ZKS v TOZD 
k in KS pa bodo morale analizirati 
in oceniti svojo aktivnost in 
dosežene uspehe na tem področju. 
Takšen razgovor in ocena morata 
biti osnova za izdelavo programov 
nadaljnjega uresničevanja neodtu-
jivih pravic delavcev, združevanje 
sredstev, uveljavljanje odnosov med 
TOZD in KS ter organiziranje in 
delovanje KS. Posebej se bo treba 
pogovoriti o problemih financiranja 
in programiranja dejavnosti v 
krajevnih skupnostih, proučiti us-
klajenost programov samoupravnih 
interesnih skupnosti z izhodišči 
republiške ekonomske politike ter 
pregledati medsebojno obveščenost 
v delegatskem sistemu. 

Drugo področje nalog zavezuje 
komuniste v osnovnih organizaciji 
ZKS, /da morajo v TOZD biti 
pobudniki akcije za uveljavljanje 
politike gospodarske stabiUzacije. 
Za.gotoviti morajo objektivno in 
kritično oceno gospodarskih napo-

rov, saj so komunisti odgovorni za 
uresničevanje sklepov obeh sej 
predsedstva. Vsi delovni ljudje na 
svojih zborih in vse družbenopo-
litične organizaciji morajo sprejeti 
enoten program, v katerem bodo 
jasno določene naloge, odgovornosti 
in roki. Povsod bo treba analizirati 
slabosti v dod sedanjem gospo-
darjenju. Za območje Ormoža je 
prav to poglavje verjetno ta čas 
najbolj pomembno. Analiza devet 
mesečnega poslovanja je pokazala, 
da je produktivnost padla, osebni 
dohodki pa se povečujejo bolj 
zaradi višjega iztržka, ki je^sledica 
višjih cen. Treba bo pregledati, kako 
koristijo delovni čas in osnovna 
sredstva in kakšna je organizacija 
dela. Dogaja se, da se prav ti 
organizatorji zaradi svoje nespo-
sobnosti ponekod skrivajo za 
delavsko samoupravljanje. Ormoško 
nerazvito obmo^e bi moralo 
gospodarsko hitreje napredovati kot 
so republiška poprečja, dejansko pa 
je narobe. Poudarimo naj, da 
prejšnja leta tega pojava ni bilo. 

Na ,,tapeti" bodo tudi osnutki 
razvojnih programov TOZD in KS. 
V prvih je z načrtovanjem bodočega 
dela slabše, v dru^h (KS) pa so s 
tem delom praktično končali. Ti 
razvojni programi morajo izražati 
interese delavcev od TOZD prek KS 
do SIS in družbe kot celote. 
Potrebno je oceniti investicijske 
programe in tekoče investicije ter 
jih uskladiti z razvojnimi programi 
tako, da bodo strukturna neskladja 
vedno manjša, da bodo za nove 
založbe zagotovljeni delavci, sred-
stva in tržišče in da bo zagotovljena 
zadostna stopnja rentabilnosti. Za-
gotoviti je treba, da bodo delavci 
podrobno seznanjeni z načinom 
ustvarjanja in delitve celotnega 
dohodka ter da bodo nanj lahko 
vplivali (pri ustvarjanju in delitvi!), 
potrebna je tudi večja odgovornost 
in disciplma ter sopštovanje druž-
benih dogovorov, samoupravnih 
sporazumov, zakonskih predpisov in 
pogodb poslovnega značaja. Delavci 
morajo aobiti vpogled v izvozno in 
uvozno dejavnost in tako dalje. 
Strokovne službe pa so zadolžene 
dajati takšne podatke, da bodo 
delavci lahko samostojno in odgo-
vorno odločali. 
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Z E L E N A L U Č Z A R T C P T U J 

Večletne priprave, povezane z 
raziskavami termalne vode, pred-
vsem njenih fizikalno- kemijskih 
lastnosti ter iskanjem n<qbohših 
finančnih možnosti za gradnjo 
rekreacijsko turističnega centra 
(RTQ v Ptuju, so končno rodile 
realne sadove, 

Z upoštevanjem splošnega družbe-
nega interesa, da je v Phiju nujno 
potrebno kopališče ter dejstvo, da 
vsebuje termalna voda zdravilne 
sestavine in upoštevajoč realne 
finančne možnosti ptujskega gospo-
darstva, je izvršni svet skupščine 
občine h u j sklenil, da bo RTC 
zgrajen v dveh etapah. Prva etai», ki 
z^ema objekte rekreacijsko turistič-
nega pomena (letna in zimska 
kopališča, tehnične naprave, resta-
vracijsko gostinske prostore, garde-
robe in sanitarije, rekreacijska 
igrišča ter komunalno in zunanjo 
ureditev (mora biti po predvidenih 

rokih zgr^ena v letu 1976. Druga 
etapa, la zajema zdravniški del z 
vsemi potrebnimi objekti pa je 
zaradi zahtevnejše investicije prelo-
žena na kasnejše obdobje. 

Investicijsko izvedbo gradnje RTC 
je prevzel s podpisom pogodbe med 
Skupščino občine Ptuj, dne 25. 
novembra 1974 Kmetijski kombinat 
Ptuj. Kombinat je tako prevzel 
predvsem organizacijsko tehnične 
naloge, medt«m ko so njegove 
finančne obveze enake ostalim 
gospodarskim in negospodarskim 
organizacijam združenega dela ptuj-
ske občine. 

Ob našem nedavnem obisku na 
KK Ptuj^ so bili naši sogovorniki: 
Franci Žula, vodja RTC v gradnji; 
Franc Tetičkovič, direktor sploš-
nega sektorja v KK in Branko Voljč, 
dipl. ing., direktor razvojno tehnič-
nega sektorja na KK in tehnični 
vodja ^adnje RTC Ptuj. Zvedeli 
smo veliko novega, zanimivega, pred 
nami so razgrnili načrte in upamo, 
da smo uspeli prenesti na papir vsaj 
tisto najosnovnejše: 

Franci Žula, vodja RTC v granji: 
„Celotna investicij^a vrednost prve 
etape RTC znaša po predračunu 
projektanta „Investa" iz Ljubljane 
nad 45,000.000 din. Zaradi tega, 
ker gospodarstvo ptujske občine ni 
v stanju zagotoviti celotne investi-
cijske vrednosti v enkratnem 
znesku, je koordinacijski odbor 
razdelil prvo etapo gradnje RTC v 
dve fazi. Tako bi v prvi fazi, ki bi 

Tokrat zares 
n^ bila končana že v letu 1975 
zgradih letne bazene (olimpijski, 
rekreacijski in otroški) z gixle-
robami in potrebnimi sanitarijami, 
zgradbo za tehnično opremo z 
montiranimi napravami ter opravili 
komunalno in delno zunanjo 
ureditev, gradnjo ostalih objektov 
RTC (prve etape) pa bi nadaljevali v 
sWadu s finačnimi možnostmi. 
Poudariti namreč moramo, da danes 
lahko zagotovimo sredstva le za 
gradnjo prve faze, katere investicija 
znaša po cenah projektanta okrog 
30,000.000. Pri tej ugotovoitvi pa 
naj dodamo, da moramo založiti vse 
sile za za^tovitev sredstev za 
dokončno izgradnjo preve etape 
RTC, če hočemo da bodo ti objekti 
dograjeni v predvidenih rokih in da 
bodo kot celota služili svojemu 
namenu, to je rekreaciji. V skladu z 
druženimi interesi občanov so 
organizacije združenega dela ptujske 

občme že sprejele programe oroča-
nja sredstev za gradnjo RTC, 
trenutno pa teče akcija za 
obravnavo in sprejem tozadevnih 
pgodob med KB Maribor -
podružnico Ptuj in delovnimi 
organizacijami. K sredstvom delov-
nih organizacij moramo dodati še 
sredstva KS Ptuj, zbrana s kr^evnim 
samoprispevkom, sredstva bivšega 
državnega kapitala SO Ptuj in 
kreditna sredstva KB Maribor -
podružnice Ptuj. Vsa ta sredstva 
bodo prenešena na posebni račun 
pri KB in porabljena izključno za 
gradnjo RTC Ptuj." 

Branko Voljč, dipl. ing. tehnični 
vodja gradnje RTC: „Dela smo se 
zares lotili. Za gradbena dela in 
dobavitelja opreme je bil že 
objavljen razpis v Uradnem listu. Ta 
teden bo komisija ugotavljala 
sposobnost podjetij, ki so se 
prijavile do roka. Lahko se zgodi, da 
bomo že v tem mesecu sklenili 
pgoodbe.z gradbenim podjetjem in 
dobavitelji. Ce pa hočemo to storiti, 
rabimo denarno osnovo. To je pa 
največ odvisno od delovnih organi-
zacij in vseh delovnih ljudi, sa bi naj 
vsak zaposlen prispeval 1,000 din in 
8 % od dohodka po zaključnem 
računu iz pospešene amortizacije 
vsake delovne organizacije v ptujski 
občini. Ce bo vreme dopuščalo, 
bomo že ta teden začeli s 
pripravami za kanalizacijo. Mislim 
pa, da se bo lahko že v januarju 

prihodnje leto zasadila prva lopata 
m da bo šlo vse po načrtih." 

Franc Tetičkovič, vodja splošnega 
sektorja pri KK Ptuj: „Zelo 
pomembno je, da v bodoče 
aktiviramo tudi vse negospodarske 
dejavnosti, tudi te naj prispevajo 
svoj delež. Predloga za obliko ali 
metodo še nimamo, poudarjamo le, 
da pričakujemo tudi njihov delež. 
Želimo, da bi bila denarna sredstva 
delovnih organizacij čim prej 
prenešena na KB Maribor -
podružnico Ptuj, na podlagi česar bi 
se naj dal kredit investitorju. 
Predlog je bil, da bi sredstva, ki se 
dotekajo letno iz bivšega državnega 
kapitala SO Ptuj prenesla k 
sredstvom za gradnjo RTC. Predvi-
devamo, da bi na ta način zbrali v 
letu 1975 okoli 120 starih 
milijonov, od tega bi porabili 50 
milijonov za gradnjo kolektorja, 
ostdih sedemdeset pa za gospo-
darske namene RTC. Nujno je, da se 

vsa stvar čimprej izpelje, kajti vsako 
zavlačevanje nas bo fe kako drago 
stalo. Cene obupno rastejo. Veseli 
smo ponudbe ptujske mladine, da je 
pripravljena pomagati pri urejanju 
okolja. Pozdravljamo takšne in 
podobne akcije." 

Pa še to: Po dosedanjih raziskavah 
in račimih bodo lahko polnili z 
zdravilno - termalno vodo otroški 
in rekreacijski bazen, saj je 
sposobnost vrtine 6 Utrov na 
sekundo. Temperatura vode je 32 
stopinj C, s črpanjem pa se 
temperatura dvigne na 55 stopinj. 

Ko bo zgr^en tudi zimslci del, 
bodo tudi zimski bazen polnili s 
temralno vodo. 

Ko bo zgr^en tudi zimski del, 
bodo tudi zimski bazen polnili s 
termalno vodo. ki bo termalni vodi 
dodajala ozon. Tako bo voda 
izgubila neprijeten vonj in pridobila 
osvežilno lastnost. 

M. Ozmec 

O B Č I N A O R M O Ž 

Vsi delegati so izvoljeni 
Tako kot pri spomladanskih 

volitvah, ko smo volili delegacije za 
zbore družbenopolitične skupnosti, 
tako so tudi minule volitve splošnih 
delegacij za samoupravne interesne 
skupnosti na območju ormoške 
občine v celoti uspele - tako 
politično kot kadrovsko in organiza-
cijsko,^ V nekaterih pogledih so 
zadnji volilni rezultati celo boljši od 
spomladanskih. Razen zelo visoke 
volilne udeležbe - 96 odstotkov -
je bil dosežen tudi izjemen uspeh s 
tem, da so vse delegacije in 
posamezni člani teh delegacij 
izvoljeni z veliko večino. Stiri-
odstotna volilna abstinenca je spričo 
takšnega uspeha pravzaprav zane-
marljiv podatek, posebej še, ker so v 
veliki večini primerov bili ljudje 
opravičeno odsotni: bolezen, služ-
bena pot, vojaški rok ip. Razumlji-
vo, da je bilo zabeleženih tudi nekaj 
primerov zavestne abstinence. Na 
splošno je ugotovljeno, daje bila pri 
minulih volitvah v SIS abstinenca 
manjša kot pri spomladanskih. 

Volilni odbori so se pri ugotav-
ljanju volilnih rezultatov srečevali s 
precejšnjim problemom neveljavnih 
glasovnic. Vzrok temu tiči gotovo v 
ne dovolj pojasnjenem načinu 
glasovanja in stiski na voliščih. 
Razen volitev delegacij v SIS so 
sočasno potekale tudi voUtve vaških 
svetov za krajevnos skupnost in 
krajevnih odborov SZDL, v krajevni 
skupno*sti Ormož in Tomaž pa so se 
delovni ljudje in občani še na 
referendumu odločali za krajevni 
samoprispevek. Pri takšnem številu 
volilnih odborov in glasovalnic se 
marsikdo ni mogel povsem znajti, 
člani volilnega odbora pa predvsem 
zaradi sočasnega velikega šetevila 
volilcev niso utegnili vsakemu 
posebej dajati pojasnil. 

K visokemu uspehu volitev 

delegacij za SIS je pripomogla tudi 
popolna in dosledna koordinacija 
priprav - tako kadrovskih kot 
organizacijskih - v okviru občinske 
konference SZDL ter zavzetost vseh 
dejavnikov, od občinskih do 
krajevnih in tistih v organizacijah 
združene^ dela in temeljnih 
organizacijah združenega dela. 

Takoj ko so bile vohtve končane, 
so v Ormožu pristopili k pripravam 
za konstituiranje splošnih delegacij. 
To delo je bilo opravljeno že v 
soboto, nedeljo in ponedeljek - v 
organizacijah združenega dela pa še 
prej. Delegacije so se sestale, izvolile 
svoja vodstva ter obravnavale 
p rograme dela in naloge samouprav-
nih interesnih skupnosti od katerih 
se je večina že konstituirala, 
preostale pa se bodo do jutri. Tako 
bo delo v izobraževalni skupnosti, 
skupnosti otroškega varstva, zdrav-
stveni skupnosti in skupnosti 
socialnega skrbstva ter kulturni 
skupnosti že letos zaživelo na novih 
samoupravnih osnovah in po načelih 
nove ustave. Pomen odločanja, ki ga 
s tem uvajamo na področju splošne 
porabe lepo ilustrira podatek, da 
namreč omenjene samoupravne 
interesne skupnosti razpolagajo s 
štirikrat večjimi sredstvi kot znaša 
enoletni proračun skupščine občine 
Ormož. Z novim sistemom so torej 
dobili tisti, ki naštete dejavnosti 
financirajo in uporabljajo ter tisti, ki 
te dejavnosti izvajajo, nujno poveza-
vo pri odločanju o ug rab i zelo 
pomembnih sredstev. Delo samo-
upravnih interesnih skupnosti pa je 
z samo ustanovitvijo razumljivo šele 
na začetku, zato je bodoča naloga 
pritegniti vse delegacije in prek 
nčnjih čim širši krog ljudi k zelo 
odgovornemu in zavestnemu sodelo-
vanju pri odločitvah. 
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OBVEŠČAMO PREBIVALCE NASELIJ MAJ-
ŠPERK, LEŠJE, PREŠA IN DRUGE, DA JE NOVO-
ZGRAJENA JAMBORSKA TRANSFORMATORSKA 
POSTAJA PRI TOVARNI V MAJSPERKU POD NA-
PETOSTJO. 

PLEZANJE PO JAMBORU IN DROGOVIH TER 
PRIBLIŽANJE DELOM, KI SO POD NAPETOSTJO, 
JE NEVARNO ZA ŽIVLJENJE. 

ELEKTRO PTUJ 

ZGODOVINSKI ARHIV V PTUJU 
RAZGLAŠA PROSTO DELOVNO MESTO 
CISTILKE 
za nedoločen čas s polno delovno obveznostjo. 
Prošnje nasloviti na ZGODOVINSKI ARHIV V PTUJU 

62250 P T U J 
Muzejski trg 1 
telefon 77-619 



Srečno, 
Ivek 

življenje človeka je pač takšno, 
da hrepeni po vedno novem, za 
vedno višjimi cilji. Posebej velja to 
za generalnega sekretarja ptujske 
občinske skupščine Ivana Raua, ki 
ga domala vsi občani poznajo pod 
imenom Ivek. Po rodu Kogovčan se 
je mlad, 20 let star fant zaposlil v 
Ptuju in nad 30 let delal v državni 
upravi. Medtem je ob delu končal 
gmnazijo in pravno fakulteto. 
Praksa, združena s študijem mu je 
dala izjemne možnosti oblikovanja 
našega družbenopolitičnega sistema 
in Ivek je te možnosti temeljito 
izkoristil za dobro vseh prebivalcev 
ptujske občine pa tudi širše 
družbenopolitične skupnosti. Razen 
izredne strokovne sposobnosti v 
njegovih prsih bije tudi dobro srce. 

Na njegova vrata ni nihče zaman 
potrkal. Njegova pokončna drža 
izraža tudi njegov značaj. Sedaj se je 
odločil zapustiti Ptuj in oditi na 
novo delovno mesto v Ljubljano. V 
skladu z njegovo življenjsko željo: 
doseči več, bo opravljal posle 
pomočnika republiškega sekretarja 
za občo upravo in pravosodje. Sklep 
o njegovi razrešitvi kot generalnega 
sekretarja skupščine občine Ptuj so 
sprejeU vsi zbori SO Ptuj na 
zasedanju 11. decembra. 

_ Naš Ivek torej gre, zapušča Ptuj. 
Želja po znanju, po ustvarjanju je 
močnejša od navezanosti na haloško 
in slovenskogoriško zemljo in 
tukajšnjega človeka, ki ga bo najbolj 
jogrešal. Tudi odhajajočemu ni 
ahko. Tridesetletna navezanost rodi 
močne korenine, zato bo kljub 
slovesu ostal povezan z našim 
življenjem in delom, saj bo to 
zahtevalo tudi delo na njegovem 
novem delovnem mestu. 

Na omenjenem zasedanju skup-
ščine občine Ptuj se je Ivanu Rauu 
za njegovo dolgoletno, nesebično in 
požrtvovalno delo na odgovornih 
delovnih mestih v upravi občinske 
skupščine in družbenopolitičnih 
organizacijah zahvalil predsednik 
ptujske občinske skupščine Branko 
Gorjup. Tudi v imenu bralcev 
Tednika hvala za vse dobro, na 
novem delovnem mestu v Ljubljani 
pa - srečno. 

PRED 22. DECEMBROM-DNEVOM JLA 

Slovenska Bistrica - Slovenske Konjice 
Ze več let nazaj obstoja tradicija 

skupnega praznovanja dneva JLA 
mea občinama Slov. Bistrica in 
Slov. Konjice, Tako so tudi letos v 
namenu dati temu dnevu kar 
najvei^i pomen pri OK SZDL Slov, 
Bistrica in Slov. Konjice imenovali v 
okviru koordinacijskega odbora za 
proslave skupno 12 komisij, teles in 
odborov z namenom organiziranja 
praznovanja letošnejga 22, de-
cembra, dneva JLA. Odbori so svoje 
naloge že izvedli pa so tako prve 
prireditve v okviru tega praznovanja 
pričele že 10, decembra, ko o so 
starešine garnizije »Pohorski bata-
ljon" skupno s predstavniki občin-
skih organizacij ZZB NOV ter ZSMS 
obiskovali osnovne šole na območju 
bistriške in konjiške občine. Ob tej 
priložnosti so prikazovali učencem 
film o srednjih vojaših šolah, ki 
g so ga povezali s kratkimi 
predavanji iz vojaškega ži\4jenja. 

V sredo, 18. decembra zvečer bo 
v Domu Imlture Slov, Bistrica kviz 
na temo Partizansko Pohorje, 
Sodelovale bodo ekipe JLA, osnov-
nih šol in aktivov ZM v krajevnih 
organizacijah ter TOZD. 

Dan pozneje, v Četrtek 19. XII. 
bo predsednik skupščine občine 
Slov. Bistrica Alojz Korez pripravil 
sprejem vseh aktivnih in rezervnih 
vojaških starešin JLA v hotelu 
Planina Slov. Bistrica. 

Pred praznikom, v petek 20, XII. 
bo komandant garnizije „Pohorski 
bataljon" iz Slov. Bistrice v vojašnici 
v dopoldanskih urah sprejel pionir-
je-učence osmih razredov osnovnih 
šol bistriške občine ter jim ob tej 
priložnosti podelil nagrade za 
najboljši spis na temo iz JLA. 
Nagrajeni bodo najboljši spis iz 
vsake šole in še skupina naj^ljših 
spisov ene izmed teh šol. Pionirji 
bodo vojakom ob tej priložnosti 
izvedli krajši kulturni program, nato 
pa si bodo ogledni vojašnico. 
Prikazali jim bodo tudi film o 
vključevanju mladih v vojaške šole. 

Ta dan bo zvečer ob 19, uri v 
Domu kulture Slov, Bistrica akade-
mija na kateri bodo vojaki, učenci 
osnovne šole in člani ZSMS bistriške 
občine izvedli kulturni program. 

Osrednje slovesnosti v okviru 22, 
decembra pa bodo dan pred 
praznikom 21, decembra, ko bodo v 
dopoldanskih urah vojaki dali 
svečano obvezo. Ob tej priložnosti 
bodo podelili tudi prehodne pokale, 
priznanja in diplome ekipam in 
posameznikom, lateri so se v nekaj 
zadnjih dneh srečali na športnih 
terenih v Slov. Bistrici in Slov. 

Konjicah. Na njih so se mladinci, 
obeh občin ter pripadniki JLA 
bistriške garnizije v preteklih nekaj 
dneh pomerili v odbojki, šahu, 
streljanju z zračno puško, namiz-
nem tenisu in ke^janju. Podelili pa 
bodo tudi priznanja zmagovalnim 
ekipam tekmovanj med ekipami 
JLA, ki so jih izvedli v svojem 
krogu. 

Predsednik občine Slov, Bistrica 
Alojz Kores bo ob tej priložnosti v 
zahvalo za uspešno sodelovanje 
pripadnikov JLA in občanov obeh 
občin podelil vojaškemu klubu v 
vojašnici „Pohorski bataljon" v 
Slov. Bistrici električno kitaro. 
Električno kitaro in mikrofon pa bo 
v vojaškemu klubu podelil tudi KK 
KZ Slov, Bistrica prav tako v znak 
tesnega sodelovanja. Darila so 
namenjena popestritvi svobodnih 
dejavnosti vojakov in tudi bistriške 

mladine. Na dopoldanski svečanosti 
bodo izvedli vojaki in mladina fe 
skupni kulturni program. 

Popoldne bodo vojaki, ki bodo ta 
dna dali svečano obvezo, v 
^remstvu mladincev obiskali mesto 
in se seznanili z njegovimi 
kulturnimi ter zgodovinskimi zna-
menitostmi. 

Starešine in družbeno politični 
delavci ter predstavniki delovnih 
kolektivov bistriške in konjiške 
občine se bodo na večer tega dne 
zbrali na družabnem večeru v Domu 
JLA Slov. Bistrica. 

Letošnje svečanosti po organi-
zaciji kakor tudi po številu 
prireditev presegajo dosedanje, po-
membno pa je ob tem tesno 
sodelovanje pripadnikov JLA in 
občanov. 

VH 

24. t m. seja SO Ormož 
Na V. skupni seji zbora združe-

nega dela, zbora krajevnih skupnosti 
in družbenopolitičnega zbora skup-
ščine občine Ormož, ki bo v' 
p torek, 24. t. m. bodo delegati 
obravnavali analizo poslovnega uspe-
ha organizacij združenega dela za 
obdobje januar - september 1974 iz 
gospodarstva ter poročilo o učno 
vzgojnem delu osnovnih šol v občini 
Ormož v šolskem letu 1973/74. Na 
skupnem zasedanju bodo na vrsti 
tudi delegatska vprašanja, nato se 
bodo zbori razšli na ločene seje. 

Vsak zbor posebej bo nato najprej 
razpravljal o potrditvi vrste samo-
upravnih sporazumov o ustanovitvi, 
organizaciji in delu komunalne 
zdravstvene skupnosti, skupnosti za 
osnovno izobraževanje, skupnosti 
otroškega varstva, kulturne skupno-
sti in skupnosti sociabega skrbstva 
občine Ormož. Nato bodo delegati 
ocenili možnosti za ustanovitev in 
imenovanje iniciativnega odbora za 
ustanovitev raziskovalne skupnosti 
občine Ormož ter razpravljali o 
družbenem dogovoru za kreditiranje 
malega gospodarstva (obrt!), o 
nakupu zemljišča za graditev 
poslovnih prostorov PI „Droga" 
Portorož, in o dodelitvi podgorške 
dvorane tamkajšnjemu prosvetnemu 
društvu „Alojz Žuran". V nadaljeva-
nju bodo odločali še o sprejetju treh 
odlokov: o spremembah odloka o 
proračunu občine Ormož, o začas-

nem financiranju proračunskih po-
treb v prvem tromesečju prihodnje-
ga leta ter o nadomestilih osebnega 
dohodka in o drugih osebnih 
prejemkih ter povračilih voljenim in 
imenovanim funkcionarjem SO 
Ormož. Ob koncu bodo še sklepali o 
najetju posojila iz rezervnega sklada 
ter o potrditvi zaključnih računov 
raznih skladov, ki delujejo v občini 
Ormož, 
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Po 10 letih v KS Slov. Bistrica zopet 
DRUŠTVO PRIJATELJEV MLADINE 

Pretekli torek, 9. 12. '74 so se v 
osnovni šoli „Pohorski odred" Slov. 
Bistrica zbrali na pobudo Občinske 
zveze prijateljev mladine Slov. Bi-
strica in nekaterih najbolj zavzetih 
občanov za organizirano vzgojo 
mladih številni prebivalci krajevne 
skupnosti Slov. Bistrica z namenom, 
da po desetih letih zatišja na tem 
področju ponovno ustanovijo dru-
štvo prijateljev mladine. 

Predsednica iniciativnega odbora 
za ustanovitev društva, Emica Golob 
je uvodoma prikazala prizadevanja 
za ustanovitev društva, v nadalje-
vanju pa je podala tudi predlog 
delovnega programa, ki so ga v 
razpravi udeleženci še dopolnjevali. 
Občnega zbora se je udeležilo okoli 
80 ljubiteljev mladine, kar je za 
začetek dalo upanje, da priza-
devanja in želje po ustanovitvi 
takšnega društva niso bila zaman, 
opozorili so celo na pomanjkanje 
njegove prisotnosti skozi vse ob-
dobje mirovanja. 

Ob tem so osvetlili mnoga ko-
ristna podroi^a družbenega vzga-
janja in skrbi za najml^še občane, 
njihovep vključevanja v družbena 
dogajanja kraja in tudi odpravljanja 
socidnih razlik med otroci. Da je 
bila potreba po ustanovitvi takšnega 
društva v KS Slov. Bistrica, ki je 
največja v bistriški občini, že 
nujnost je tudi dokaz, da je večina 
od prisotnih na občnem zboru že 
podpisala izjave o pristopu v član-
stvo, pričakujejo pa, da se bo v 
prihodnje to število najmanj še 
podvojilo. Razveseljiv je ob tem tudi 
podatek, kot je ugotovil na občnem 
zboru presedujoči Ladislav Kovačič, 
da je med vpisanimi tokrat veliko 
moških, ki so bili v takšnih orga-
nizacijah doslej maloštevilno ude-
leženi. 

Za uspešno delovanje društva so 
že na občnem zboru postavili 
okvirni akcijski prodam dela, v 
katerem bodo posvetili največ po-
zornosti vključevanju novih članov 
društva, urejanju obstoječih in grad-
nji novih otroških igrišč, pri-
dobivanju prostorov za zbiranje 
otrok in mladine ter mentorjev za 
vodenje, povezovanje dejavnosti z 
vrtcem, pomoč pri organizaciji var-
stva otrok v drugih družinah, 
iskanju možnosti za organizacijo 
celoletne male šole, pospeševanju 
interesnih dejavnosti, predvsem 
predšolskih, povezovanju z drugimi 
dejavnostmi mladih v krožkih in 
podobno, organizaciji letovanj otro--
k, pospeševanju izobraževanja star-
šev, organizaciji otroških praznikov 
(novo leto, pustovanje itd.) organi-
zaciji tedna starejših občanov in 
stalni povezanosti otrok s starejšimi 
v okviru dejavnosti osnovnih šol. 

vrtcev, rdečega križa, ZSMS in 
drugih. 

Razprava je pokazala, da so 
potrebe po delu z najmlajšimi zelo 
široke, vendar jih bodo lahko 
uspešno reševali samo s povečanjem 
števila članov te or^nizacije ter 
razumevanjem krajevnih organizacij 
ter društev. Posebno so osvetlili 
potrebo po organizaciji novoletnih 
praznovanj, pustovanja in izvedbe 
sejma rabljene smučarske opreme, 
tudi zbiranju učbenikov, problema-
tiki mlečnih kuhinj na osnovnih 
šolah in pritegnitvi k delu večjega 
števila ljubiteljev mladine. 

Že ob začetku delovanja spozna-
vajo, da vsega začetega ne bo 
mogoče hitro uresničiti, s^ je, na 
primer, edina telovadnica v Slov. 
Bistrici že sedaj v popolnosti zase-
dena, prav tako primanjkujejo pro-
stori za sestajanje mladih v tej 
krajevni skupnosti. Poskrbeti pa bo 
potrebno tudi za večje število 
vaditeljev in občanov, ki bodo z 
mladimi pripravljeni redno in ak-
tivno delovati. 

Društvo je v ta namen že sprejelo 
pravila dela, ki temeljijo predvsem 
na osnovi že izdelanih republiških in 
občinskih. Trenutno šteteje novo-
ustanovljeno društvo DPM krajevne 
organizacije v Slov. Bistria 75 
članov, vodil pa ga bo 15 članski 
izvršni odbor. Za predsednico dvo-
letnega mandata je bila izvoljena 
Olga Bera iz Slov. Bistrice, 

V okviru društva bodo delovale še 
komisije za delo s pioniiji, za delo z 
predšolskimi otroci, za delo s starši, 
za letovanje in za socialna vprašanja. 
Posebno pozornost so posvetili tudi 
članarini, ki bo za mladino in 
upokojence simbolično 5 dinaijev 
ter za ostale 10 dinaijev. 

VH 
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Folklorna skupina Cirkovce na Izletu 
v Halozah 

G O S T J E I Z G L O B A S N I C E , N E D E L J I Š C A I N P T U J A 
V soboto, 14. decembra 

1974 je bila na izletu v Halozah 
folklorna skupina »Vinko Kreže" iz 
Cirkovec. Nanj so povabili goste iz 
Prosvetnega društva Globasnica na 
Koroškem, iz Prosvetnega društva 

Nedeliišče pri Cakovcu ter iz 
Temeljne kulturne skupnosti Ptuj. V 
sindikalnem domu Kmetijskega 
kombinata Ptuj v Hrastovcu pri 
Zavrču v Halozah je bila skromna 
družabnost v zahvalo članom in 
članicam folklorne skupine za 
aktivnost v 1974, za razgovor o 
programu v 1975. letu o sodelo-
vanju tudi s prosvetnimi društvi 
izven ptujske občine. 

Predstavnika PD iz Globasnice in 
iz Nedeljišča sta poudarila ob tej 
priložnosti, da bo več priložnosti za 
nastope folklornih skupin iz občine 
Ptuj in iz drugih krajev Slovenije na 
njihovih prireditvah, kar poživlja 
njihove kulturne sporede in razpolo-
ženje med gledalci in poslušalci. 
Navzoči Stane Stanič, pedagoški 

svetovalec pa je podčrtal velik 
pomen ohranitve folklornih skupin 
na našem i^deželju, zlasti pa skrb 
za folklorni naraščaj v Cirkovcah, 
Markovcih in v Gorišnici in drugod, 
pa tudi velik pomen izmenjave 

nastopov ob raznih svečanostih in 
priložnostih. Posebej pa je pohvalil 
večkratne obiske prosvetnih društev 
in folklornih skupin iz naših krajev 
na sosednem Koroškem med 
Slovenci, kar jih bodri v prizadeva-
nju, da bi bila slovenska manjšina na 
Koroškem most sožitja med Avstrijo 
in Jugoslavijo, ne pa žrtev izživljanja 
šovinističnih elementov v sosedni 
Avstriji nad slovensko in hrvaško 
manjšmo. 

Vsakoletni zaključek folklorne 
skupine iz Cirkovec je srečanje 
članstva te skupine s svojimi 
spremljevalci in sodelavci pri 
organiziranju in izvajanju nastopov, 
kar je sicer skromna družabnost, je 
pa toliko prijetnejša, ker se zbere 
vedno velik krog veselih ljudi. 

J. V. 

Folklorna skupina Cirkovce 

Zakaj »neti za integracijo v podjetju »Drava<t Ptuj? 
Referendum za združitev gradbe-

ne operative v Ptuju, ki je bil 16. 
XII. 1974, je »splaval". Izzid 
glasovanja v gradbenem podjetju 
„Drava" je bil negativen z 
minimalno razliko 10 glasov. 
Glasovalo je 324 delavcev, od tega je 
bilo za 157 in proti 167 delavcev. 

Prav negativen rezultat referendu-
ma je bil povod za izredno sejo DS. 
Udeležila sva se je s kolegom iz 
„Dela" popolnoma nepričakovano. 

Obiskala jih je tudi občinska 
volilna komisija, da bi preverila 
pravno-formalni postopek o izpe-
ljanem referendumu. Vsi odgovorni, 
posebno še komunisti so se trudih 
za uspešen izzid referenduma. 

sevendar se je večina odločila 
drugače. DS je potrdil pravno-moč-
no veljavnost referenduma. Direktor 
je predtem pozval vse, ki lahko 
dokažejo nasprotno, da se le-ta 
razveljavi. 

Neuspeh integracije je povzročil 
in bo še veijetno povzročal žolčne 
razprave. Bo po tem neuspehu delo 
„Dravi" odplavalo? Zakaj neuspeh, 
se bo marsikdo vprašal? Obstaja 
mnogo majhnih iskric, ki so 
posredno vplivale na negativno 
odločitev delavcev. Mnenja delavcev 
zgovorno pričajo o tem: „Delavci 
pridružujocega se podjetja so dobili 
denar, kaj pa mi? Nikoli nismo 
dobili moralnega priznanja za naše 

delo . , . Pošteno smo delah in 
pričakujemo pošten odnos . . . Koli-
kokrat smo dobili »nezaupnico"? V 
občini so prevzemali delo drugi, nas 
pa nikdo nikoli ni vprašal, aU smo 
pripravljeni d e l a t i , , , Znamo delati, 
to stalno dokazujemo . , , Nismo se 
pogovarjali o izletih , , . Odrekali 
smo se zaslužku, da bi si olajšali 
delo . . , Sokreditirali bomo tudi 
gradnjo ptujskega rekreacijskega 
centra. Tudi sami bi lahko de la l i . . , 
Naj bo naš kruh še v prihodnje 
tanek , , , Uspehi, ki smo jih dosegli 
v 25 letih, niso pomembni; 
pomemben je samo izzid referen-
duma . , . 

MG 



ORMOŽ 

V ZNANJU JE MOČ 
Dejali bi, oguljena fraza, ki smo jo 

zapisali v naslovu, vendar se vsak 
dan in vedno znova potrjuje v 
praksi. Znanje je cenjeno, ljudje, ki 
mnogo vedo, so spoštovani pa tudi 
družbi in sebi lahko naredijo veliko 
dobrega in koristnega. Prav naš čas 
zahteva vsestransko razgledanega 
človeka, ki mora biti kos zahtevnim 
nalogah svojega delovnega mesta in 
nalogam naše družbenopolitične in 
ekonomske ureditve. Posebej mnogo 
nalog so si naložili člani zveze 
komunistov in da bi jih lažje izv^ali, 
se morajo neprestano izobraževati. 
Pri tem jim pomaga lastna 
organizacija. 

Vrsti seminarjev, ki so v pomoč in 
oporo članom ZK se bo pridružil 
tudi ta, ki ga organizira komite 
občinske konference ZKS Ormož 
skupaj z delavsko imiverzo in 
komisijo za idejno politična vpraša-
nja pri komiteju v času od 19. do 
21. decembra ter dru^ del od 9. do 
11. januaija. Udeležili se ga bodo 
člani vodstev organizacij ZKS z 
obmofia občine, predsedniki ko-
misij, Id delujejo pri komiteju ter 
člani komiteja in političnega aktiva 

NDVO VODSTVO AKTIVA 
ZM V POUCANAH 

Pretekli teden so se v avli nove 
osnovne šole v Poljčanah zbrali 
mladi tega kraja, da po enoletnem 
mandatnem obdobju pregledajo 
minulo dejavnost in na osnovi novih 
nalog postavijo tudi delovni pro-
gram za 1975 leto. 

Da je zanimanje mladih v 
Poljčan^ za delo svoje organizacije 
veliko, pove podatek, da se je letne 
konference udeležilo nad 60 mladih, 
od študentov, delavcev in tudi 
kmetovalcev. Ob pregledu pretekle 
dejavnosti so ugotavljali, da je bila 
uspešna kljub nekaterim težavam, 
med katerimi tudi kadrovskim, s 
katerimi so se skozi vse obdobje 
srečavali pri uresničevanju svojih 
nalog. 

Na osnovi dosedanjih rezultatov 
dela, programa OK ZSMS Slov. 
Bistrica in kongresov ZSMS in ZSMJ 
so sprejeli mladi v Poljčanah okvirni 
akcijski program za prihodnje 
mandatno obdobje. Iz svoje sredine 
so izvolili 15-člansko pred^dstvo 
aktiva ZSMS kr^evne skupnosti 
Poljčane. Za predsednika so izvolili 
Janka Kovačiča, študenta VPŠ v 
Mariboru. 

V. H. 

občine Ormož. Novost tega semi-
narja bo delo v skupinah ter 
združevanje teorije s prakso. Največ 
predavateljev bo iz domače občine, 
nekaj pa jih bo prišlo iz Ljubljane in 
Maribora, Naj navedemo samo nekaj 
najpomembnejših področij, ki jih 
bodo seminaristi predelali. To je 
uresničevanje ustave v TOZD, OZD 
in SOZD, krajevna skupnost in 
samoupravne interesne skupnosti ter 
skupščinski sistem, gospodaijenje v 
občini in uresničevanje skle^v IV, 
seje predsedstva ZKJ in X. seje 
predsedstva CK ZKS. V drugem 
delu seminarja bodo obravnavali 
naloge v zvezi z SLO in civilno 
zaščito, socialno politiko in zdrav-
stvo, prosveto in kulturo in idejno 
in organizacijsko in akcijsko krepi-
tev ZKS, SZDL, ZSMS, ZSS in 
druge. Ob koncu seminarja bodo 
sprejeli program uresničevanja spre-
jetih nalog. 

jr 

ŠE O CENAH V 
BISTRIŠKIH TRGOVINAH 

2. novembra t. 1. so se delavci 
„Marketa samopostrežbe", delovna 
enota Planike na tem mestu 
opravičili za neljubo pomoto pri 
ceni ementaler siru in kisu, ker so ga 
prodajah Itr, za 1,95 drage in sir za 
osem din dražje kot v poslovalnici 
mlekarne na Kolodvorski cesti ter 
da so zoper odgovornega delavca 
(verjetno kalkulanta) uvedh ka-
zenski postopek za kršitev delovne 
dolžnosti. Vse kupce „Marketa 
samopostrežbe" prav gotovo zani-
ma, če so za krivca uvedli kazenski 
postopek, kajti danes, šestega 
decembra, še kljub temu prodajajo 
ementaler sir po din 50 , - za kg, v 
mlekarni pa po 41,45, kar je vidno 
tudi na ceniku v mlekarni. Pa še 
nekaj ne morem razumeti. 

Že več kot mesec dni prodaja 
trgovina Kmetijske zadruge Slov. 
Bistrica, delovna enota delitetesa na 
Titovi cesti „pri vojašnid", pol kg 
zavitke „čokoladno čajno pecivo" 
Domačica, KRAŠ po din 14,- v 
Marketu pa stane isto pecivo din 
18,-. Cena je v obeh trgovinah 
označena na zavitkih. To se pravi, 
da je že 30 dni pecivo v Marketu 
dražje za osem din pri kg kot v 
omenjeni trgovini K.Z. Spoštovani 
odgovorni pri Planiki oziroma 
Marketu, bodite pošteni posredniki 
med proizvajalcem in kupcem. 

KAC. 

Omahnil je v bližini doma 
Zopet je cesta zahtevala svojo 

žrtev. Tokrat je pod kolesi osebnega 
avtomobila omahnil v smrt Tonček 
Pulko, poklicni šofer pri AP 
Maribor, poslovalnica Ptuj, star 
komaj 35 let. Bilje kot sopotnik, ko 
se je zgodila nesreča, 

Tonček se je rodil v Lovrencu na 
Dravskem polju, kjer si je tudi 
ustvaril družino. Pred tem se je 
izučil za ključavničarja v Ljubljani, 
vendar je želel v svoj rojstni kraj. 
Zato se je že 1961 leta zaposlil v 
TGA v Kidričevem, kjer se je še 
izpopolnjeval. Tu je tudi opavil vse 
izpite za poklicnega šoferja. Leta 
1968 pa se je zaposlil kot poklicni 
šofer pri Avtobusnem prometu 
Maribor, poslovalnici Ptuj, kjer je 
delal vse do mnogo prezgodnje m 
tragične smrti, ki ga je tisto 
•dopoldne dohitela v bližini njego-
vega dohia. 

Poleg tega, da je bil Tonček 
poklicni šofer ter zato mnogo na 
poti, je vedno našel čas za 
udejstvovanje v raznih organizacijah. 
Zlasti je bil zelo agUen v krajevni 
skupnosti v Lovrencu. Prav njegova 
zasluga je, da sedaj vozijo avtobusi 
skozi Apače, v Pleterje in še v druge 
bolj odmaknjene kraje in vasi v 
ptujski občini Bil je tudi predsed-
nik krajevne skupnosti v Lovrencu, 
delal je pri gasilcih, bil prav tako 
njihov predsednik in še bi lahko 
naštevali. 

Po napornem delu je tudi za 
družino vedno našel čas. Doma so 
ga vsi klicali samo očka, kajti to je 
tudi resnično bil z vsem srcem. 
Vsem je dajal dober zgled in radi so 
ga imeli. Prav tako tudi številni 
sosedje, prijatelji. Zato je za vse 
toliko bolj boleča izguba, kije prišla 
tako nenadoma, nepričakovano, v 
času, ko si je obnovil svoj dom, da 
bi tako lahko v miru živel s svojo 
družino. 

Dokaz, da je bil med sovaščani, 
stanovskimi prijatelji in v organiza-
cijah zelo pribljubljen, je nedvomno 
tudi to, da so ga vsi v tako velikem 
številu pospremili k njegovemu 
poslednjemu domu. Vaščani so 
povedali, da takšnega pogreba še 
niso videli. Med drugim je bilo na 
pogrebu kar trinajst gasilskih 
društev iz bližnje in daljne okolice. 

Vsem bo njegov lik dobrega 
sodelavca, zlasti pa očka ostal v 
svetlem spominu. Najbolj pa ga 
bodo prav gotovo pogrešali svojci, 
žena Hedvika ter hčerka Tatjanca in 
sinček Bojan, 

Naj mu bo lahka domača zemlja! 
F, H, 

ZAMENHOFOVA PROSLAVA 
V počastitev 115, letnice rojstva 

velikega človekoljuba in genialnega 
ustvaritelja mednarodnega jezika 
ESPERANTO, dr. Ludovika ZA-
MENHOFA, smo tudi v Ptuju 
priredili skromno proslavo, ki pa žal 
ni bila obiskana kot smo predvide-
vali. 

Že kot gimnazijec je mladi 
Lodovik prišel na idejo, da bi se 
dalo trpljenju in sovražnosti med 
raznimi živečimi narodi opdraviti s 
pomočjo nevtralnega jezika in to 
mu je uspelo. Leta 1889 je izšel prvi 
učbenik z naslovom „DOKTORO 
ESPERANTO". Gibanje se je 
razširjevalo in lahko rečemo, da 
danes ESPERANTO osvaja svet in 
da mu bo prej ali slej priznano 
mesto, ki mu pripada. 

Somišljeniki iz vsega sveta se letno 
srečujejo na kongresih. Po izumi-
telju esperanta so imenovane 
številne ulice in trgi Najlepši 
spomenik pa si je slavni izumitelj 
postavil sam, s svojim delom za 
srečo vsega človeštva. Umrl je v 
Varšavi leta 1917, GM po JD 



OBČINA ORMOŽ 

DARILA VSEM OTROKOM 
Organizacije združenega dela v 

gospodarskih kot izven gospodar-
skih dejavnostih območja občine 
Ormož so doslej imele navado, tako 
kot povsod, ob novem letu obdariti 
otroke, članov svojega delovnega 
kolektiva. Tako se je večkrat 
primerilo, da je nek otrok bil 
obdarovan po trikrat: v OZD, šoli in 
doma, precejšnje število otrok, 
katerih starši niso v rednem 
delovnem razmerju, otrok pa tudi 
ne hodi v vrtec ali šolo, pa tudi sicer 
doma živijo bolj skromno, ni ob 
novem letu prejel nobenega darila. 
Prav takšna razmerja so napeljala 
ormoško zvezo prijateljev mladine 
na misel, da bi kazalo sredstva, kijih 
delovni kolektivi vsako leto name-
nijo za novoletno obdaritev otrok 
združiti in obdarovati vse malčke v 
starosti od 1 do 8 let. Ptedlagajo 
tudi, da bi delo prevzele krajevne 
skupnosti in šole. Krajevne skupno-
sti bi naj tako v novem delegatskem 
sistemu postale tudi koordinator 
takšnega dela, šole pa bi pomagale s 
kulturnim delom programa in 
seveda s prihodom dedka Mraza. 

Predlog občinske zveze prijateljev 
mladine je najprej romal na sindikat, 
kjer so ga člani občinskega 
sindikalnega sveta v celoti podprli m 
delno razširili. Pri organizaciji naj bi 
namreč sodelovali tudi krajevni 
odbori SZDL in druge organizacije 
in društva. Ker veliko delavcev 
ormoških organizacq združenega 

dela doma na bližnjem območju 
sosednje republike Hrvaške, je bilo 
dogovorjeno, da tudi otroci teh 
delavcev pridejo na proslavo v tisto 
krajevno skupnost, na območju 
katere so zaposleni in bodo seveda 
enakovredno obdarovani. Na občin-
skem sindikalnem svetu tudi 
predlagajo, da bi zgornjo starostno 
mejo otrok premaknili za 2 leti in bi 
obdarili otroke v starosti od 1 do 
10 let. Izračunano je, da je v občini 
Ormož in izven nje pribbžno 3000 
otrok tega starostnega obdobja, ki 
pridejo v poštev za obdaritev. Za 
darila bi morali zbrati približno 
150.000,00 dinarjev. Sredstev pa ne 
bi prispevale samo organizacije 
združenega dela, temveč tudi 
občani v krajevnih skupnostih. 
Akcga bo gotovo dosegla svoj 
namen in smisel, če jo bodo podprli 
vsi delavci v OZD in KS. Pričakovati 
je, da bo tako zastavljena novoletna 
obdaritev otrok uspela, saj bodo 
samo na ta način prišli do daril 
dedka Mraza prav vsi otroci, kar je 
edino pravilno in pravično, fti 
občinski zvezi prijateljev mladine so 
za te namene odprli tudi poseben 
žiro račun. Svoje prispevke lahko 
nakažete na številko 
52401-678-80784. 

Občinska zveza prijateljev mladi-
ne je ob podpori sindikatov tako 
pričela s pomembno akcijo, ki bi naj 
na vsem območju občine Ormo| 
postala tradicionalna. jr 

20 din za 2 metra in tatovi 
Smo pred prazniki. Ljudje 

mrzlično kupujejo to in ono, da bo 
praznično razpoloženje lepše in 
prijetnejše. K vsemu sodi tudi 
smreka, ki nanjo obesimo vse 
dobrote in okraske, ki potem dolgo 
skominajo najml^še družinske čla-
ne. Tak praznik je nedvomno lep 
toda, kako se počutijo ljudje ob 
ukradeni smreki, si je težko 
predstavljati. Da, tako je, ljudje 
smreke faadejo, o tem nihče ne 
dvomi. Že krajši sprehod po naših 

f jzdovih nam to povsem potrdi, 
tevilne smreke brez vrhov so živa 

jriča temu vandalizmu. V nedeljo, 
i. decembra smo uspeh narediti celo 
posnetek takšnih tatov. Vsekakor je 
nenavadno videti v gozdu v bližini 
Ormoža sedaj, ko ne rastejo več 
gobe, belo „stoenko" z registracijo 
MS . . . -45. In če vidiš še, kako iz 
gozda pridrvita dva fanta s smrečico 
v rokž^, jo na hitrico potlačita v 
avto in že se odpeljejo. Kaj je treba 
tu še dodajati? Ljudje bodo 
praznovali ob ukradeni smreki. 
Praznik pa tak . . . 

Zanimali smo se, kako je z 
možnostjo nakupa smrečic v naših 
trgovskih hišah.-Na žalost moramo 
priznati, da se trgovska podjetja v 
Ptuju s čem takšnim si^oh ne 
ukvarjajo. Vprašali smo Les, Izbiro 
in Mercator in povsod dobili 
negativen odgovor. Ptujčani so torej 
prisiljeni smreke krasti ali pa se 
puliti za tistih nekaj, ki jih pripeljejo 
prekupčevalci na mestno tržnico. 
Povsem drugače je v Ormožu. 
Tamkajšnje trgovsko podjetje Zaija 
je v svoji poslovalnici „Les-kurivo" 
pripravila bogato zalogo smrečic in 
jelk vseh velikosti. Dva metra visoka 
smreka stane na primer 20 dinaijev. 
Kako poceni je dobro ime nekaterih 
ljudi! Kdor ima vsaj malo poštenja v 
svojem srcu, si ne bo šel kvarit 
prazničnega vzdušja z ukradeno 
smreko. Razen tega je tativna 
kaznivo dejanje. jr Tatovi smrek v hardeškem gozdu. 

Foto: J. Rakuša 

F. B. 

VOJNA IN ZLOČINI 
(Odlomki iz spominov Ptiijčana) 
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Prekinil me je. „Vse je logično, le s to 

razliko, da je zame tukajšnja negotovost 
mračnejša, ker ste že v krempljih, dočim v 
drugem primeru ostane nekaj več upanja. Tako 
pač kažejo moje dosedanje izkušnje." 

Tako sva zaključila nadvse mučen dialog, ki 
me je bremenil in grizel neprenehoma, ponoči 
in podnevi. Nikdar, ne prej ne slej nisem 
zvedel, kdo je bil »dimnikar iz Monakovega." 
Verjetno je bil provokator, morda pa tudi ena 
že navedenih možnosti. Skoraj gotovo pa je bil 
nekaj drugega kot dimnikar. 

Ko sem kasneje večkrat o tem razmišljal, 
sem se vedno bolj približeval misli, da je 
'dimnikar' provokator. Kajti maščevalnost do 
„izneveijene Jugosiavije" je bila velika, k temu 

f>a še zagrizenost v nemškutarskem ^ezdu . . . 
n tako je najbrž bilo prav, da si je za ta 

preiskus izbral mene. Morda bi kdo drug 
podlegel vplivu in s pobepm dal povod za kri, 
ki so je bili tako zelo žejni. 

Narava je oživela. Vse je brstelo v bujni rasti 
in spomladansko cvetje seje kopalo v soncu, ki 
je na našem grajskem gričku pripekalo posebno 
toplo in nam pregrev^o v hlevski vlagi premrle 
ude. V dolini pod gradom je bilo videti Ptujsko 
polje kot velikansko preprogo s pravokotnimi 
vzorci posameznih njiv z različnimi barvami, ki 
so bile ostro oddeljene po živozelenih vratnikih 
in travnikih. Nad pristavo so se spreletavali 
gruleči golobi s slamicami v kljunih. Znašali so 
si gnezda za nov rod. Njim sovražnik življenja 
ni mogel skaliti. Torej je človek manj vreden in 
slabši od živali. Na obrazih prijateljev je bil 
vsak dan isti turoben izraz, ki je odseval 
razpoloženje potrtih src. Domovi so bih 
razkopani in družine razzbite. Zato na obrazih 
ni bilo nasmeška in v srcih je zamrla pesem 
življenja. . . 

Dnevi v borlskem taborišču so tekli dalje, 
četudi po polževo. Vesti, ki so prihajale do 
naših ušes, so bile zelo skope in ničesar 
gotovega nismo vedeli o svetovni politični 
situaciji.. 

LATRINA ZA 350 LJUDI 
Naslednji dan nas je zopet stražila skupina 

Prusov, ki so se po obnašanju in tudi go 
govorici vidno razločevali od ostalih, že 
zgodah zjutraj je prišla v hlev Jcomisija' treh 
gestapovcev. ,,Mea vami se nahaja nekakšen 
mestni fizik. Imamo važno nalogo zanj. Naj se 
javi!" se je glasil sramotilno usmeiien poziv. 
Malo sem počakal, ker nisem vedel, če se 
morda ne bo javil kdo drug. Nato sem stopil 
prednje. Kar završalo mi je po glavi - naveličal 
sem se ,posebnih vlog' pri gestapovcih. . . 
Morda zopet kako naddjevanje v smislu 
dimnikaija. ,,Z nami!" se je glasilo naslednje 
povelje. Na vprašanje, ali naj vzamem kaj s 
seboj, so odrezali, da ne bom potreboval 
ničesar. 

Odvedli so me navzgor proti graščini. 
Nismo stopili na dvorišče, temveč smo obšli 
graščino na severni strani v bližino obcestnega 
konca, kjer se strma kamnita skala navpično 
spušča nad cesto proti Dravi. Spremljali so me 
vsi trije, gestapovski častnik in dva stražarja z 
brzostrelkama. Ozek visok obrobek pod 
grajsko steno je bil do kolen visoko porasel s 
plevelom, predvsem s koprivami. Videti je bilo, 
da tja že več let ni stopila človeška noga. 

Dalje prihodnjič 



PTUJSKI DELEGATI NA 7. KONGRESU ZVEZE SINDIKATOV 
JUGOSLAVIJE 

v dneh od 17. do 20. decembra 1974 zaseda v Beogradu 7. kongres 
Zveze sindikatov Jugoslavije, ki zaključuje obdobje ustvarjalne aktivnosti 
jugoslovanksih sindilatov med dvema kongresoma. Kongres bo sprejel 
akcijski program za delo v prihodnjem obdobju, v katerem bo upošteval že 
sprejete sklepe republiških in pokrajinskih kongresov Zveze sindikatov 
republik ter pokrajin. 

Pričakujemo lahko, da bodo dokumenti sprejeti na 7. kongresu ZSJ 
resničen odraz spoznanih interesov delavskega razreda SFRJ, ki bodo 
spodbudno vjiivali k utrujevanju enotnosti delavskega razreda in 
uresničevanju njegovih razrednih interesov, utrjevanju bratstva, enotnosti ter 
krepitvi enakopravnosti narodov in narodnosti naše socialistične 
samoupravne skupnosti. 

Pred odhodom na 7. kongres ZSJ smo delegatom ptujskih sindikatov 
zastavili več vprašanj, na katera so za bralce TEDNIKA odgovorili z velikim 
zadovoljstvom. 
HITREJE REŠEVATI STANO-
VANJSKE IN KOMUNALNE PRO-
BLEME 

Ing. JURIJ ŠTALCER, Komu-
nalno podjetje - TOZD komunalni 
servisi, Ptuj: „Na 7. kongres ZSJ 
odhajamo z bogatimi napotki, ki 
nam jih je dal 8. kongres slovenskih 
sindikatov v Celju, zato bomo lahko 
zavzeto sodelovali v oblikovanju 
dokumentov 7. kon^esa jugoslo-
vanskih sindikatov, ki morajo biti 
kratki, jasni, konkretni in akcijsko 
uporabni v nadaljnjem delu sindi-
katov in vseh sindikalno organizi-
ranih delavcev. V dokumentih bo 
zlasti potrebno močneje poudariti 
naloge na področju nadaljnjega 
razvijanja samoupravljanja in dele-
gatskega sistema, ustvarjanju in 
delitvi dohodka, reševanju stano-
vanjskih problemov in izboljševanju 
življenjskega standarda delovnih 
ljudi. Zaradi velikega pomankanja 
stanoval^ skega prostora bo po-
trebno iskati rešitve tudi v ve^em 
angažiranju sredstev tistih indivi-
dualnih Vaditeljev, ki imajo mate-
riahie možnosti. Urediti sistem 
kreditiranja stanovanjske ^adnje in 
angažiranje sredstev graditeljev in 
tako prispevati k hitrejšemu reševa-
nju stanovanjskih stisk. Veqo skrb, 
odgovornost in načrtovanje je 
potrebno v bodoče posvetiti bolj 
uporabi in izkoristku gradbenega 
zemljišča z veqo gostoto stanovanj-
skih enot, kar bo pocenilo ostalo 
ureditev. Nujen je več^i poudarek na 
ekonomi čnej še m načrtovanju naselj 
s predhodnimi ureditvami in ceneno 
gradnjo komunalnih naprav. Več 
bomo morali prispevati tudi k dvigu 
družbenega standarda, katerega smo 
precej zanemarili. Ne bi bilo slabo, 
če bi tudi komunalno interesno 
skupnost predlagali kot zakonsko 
obvezno iz naslednjih razlogov: 
Komunalna dejavnost je posebnega 
družbenega pomena. I ^ zelo važno 
vlogo s svojimi dgavnostmi v dvigu 
druženega standarda in zdravenmu 
življenju delavcev v naseljih in 
delovnih mestih ter v varstvu narave 
in okolja, ki je že precej onesnaženo 
tako, da se posledice onesnaženja že 
močno čutijo. Neskladna komu-
nalna ureditev - razvoj - je lahko 
resna ovira razvoju ostalega gospo-
darstva in urejanju življenjskega 
okolja. Komunine dejavnosti so 
bistveni dejavnik cenene gradnje 
družbenih in ostalih stanovanj. V 
večini primerov je komunalna 
dejavnost kot nepridobitvena še 
vedno deficitarna zaradi diktiranih 
cen in čuvanja nivoja družbenga 
standarda ter vezana na sredstva 
proračima. 

Sindikati se morajo zavzemati za 
vsako dobro sistemsko rešitev dela 
na podroi^u urejanja komunalnih 
zadev z zagotovitvijo virov sredstev 
za normalno poslovanje organizacij 

združenega dela, ki se s takimi 
dejavnostmi ukvarjajo glede na 
njihov pomen v varstvu zdravega 
življenjskega okolja vseh. 

Da zaključim - ob kongresu nas 
delegate čakajo odgovorne naloge, 
največje pa po kongresu, ko se bo 
moralo an^žirati vse sindikalno 
članstvo pri uresničevanju sprejetih 
dokumentov. 

LETNI ODDIH IN REKREACIJA 
UTRUJATA ZDRAVJE DELAV-
CEV 

MARIJA ŠANDOR, Kmetijski 
kobinat - TOZD Kletarstvo »Slo-
venske ^ r i c e " Ptuj: „Letni oddih in 
organizirane oblike dnevne rekrea-
cije utijujejo človekovo zdravje in 
delovne sposobnosti. Vsak delovni 
človek po celodnevnem napornem 
delu čuti potrebo priti v okolje, kjer 
se lahko sprosti in odpočije. 
Pomembno vprašanje je, kakšne so 
možnosti, da se delovni ljudje lahko 
vključujejo v organizirane oblike 
dnevnega oddiha in rekreacije. 
Potrebno je skrbeti za gradnjo takih 
športnih objektov in naprav, ki 
bodo množično pritegnile delovne 
ljudi v razne telesno kulturne in 
športne dejavnosti. V razvijanju 
organiziranih ob lik aktivnega dnev-
nega oddiha imajo pomembno vlogo 
osnovne organizacije sindikatov, 
zlasti pa sedaj, ko se tudi osnovne 
sindikdne organizacije vključujgo v 
krajevne skupnosti, kjer delovni 
ljudje preživijo ves svoj prosti čas. 

Ena od odgovornih in zahtevnih 
nalog je slab za letni oddih 
delavcev. Na tem področju je bilo že 
veliko storjenega, kljub temu pa 
mnogi delavci ne odhajajo na letni 
oddih na moije in v planine, ali 
zaradi nizkega osebnega dohodka, 
ali pa zato, ker ne dobijo mest v 
počitniških domovih, kjer so 
zmogljivosti premajhne. Kongres 
jugoslovanskih sindikatov bi moral 
temu vprašanju posvetiti vso skrb. 
Organizirano bi moral zgraditi 
delavska,počitniška naselja. Iger bi 
lahko niišli prostor za ceneni letni 
oddih tudi del?vske dru/inp •/ 
nigimi osebnimi dohodki. Tudi 

sredstva, ki so namenjena za regres 
za letni oddih bi se morale v bodoče 
bolj namensko uporabljati, pri 
delitvi teh pa bi morali upoštevati 
pogoje dela, zdravstveno stanje 
delavcev in dohodek na družinskega 
člana. Prednost pri delitvi regresa za 
letni oddih bi naj imeh v prvi vrsti 
socialno ogrožene delavske družine, 
delavci, ki delajo na zdravju 
škodljivih delovnih mestih in pod 
tei^imi pogoji dela. Prizadevati si 
moramo, da bo letni oddih 
dostopen čim večjemu številu 
delavcev, da bodo ti lahko svoj letni 
oddih koristno uporabili za .utrje-
vanje svojega zdravja. V teh 
prizadevanjih sindikatov pa bi se 
morale vključiti vse organizacije 
združenega dela, ki bi v bodoče 
morale temu vprašanju posvetiti vso 
skrb". 
VEC ENOTNOSTI NA PODROCJU 
SAMOUPRAVNEGA SPORAZU-
MEVANJA 

JOŽE ŠTEBIH, Pleskar Ptuj: „0d 

7. kongresa ZSJ pričakujem med 
ostalim čvrst odgovor za področje 
saou pravnega sporazumevanja o 
delitvi dohodka in osebnih dohod-
kov, Praksa je pokazala, da delavci 
razumejo, na primer, samoupravne 
sporazume kot dogovor za reševanje 
socialnih vprašanj in določitev 
najvišjih osebnih dohodkov, ne pa 
kot sestavni del družbeno ekonom-
skih odnosov na področju ustvar-
janja in delitve dohodkov ter 
osebnih dohodkov. 

Glede različnih družbenih dogo-
vorov in samoupravnih sporazumov 
imajo organizacije združenega dela, 
ki delujejo na celotnem obmogu 
jugoslovanskega gospodarskega pro-
stora, velike težave, zlasti, ko 
delavci primerjajo svoje osebne 
prejemke iz različnih naslovov, kot 
so na primer; dnevnice, terenski 
dodatek, osebni dohodek, stanarine 
itd, Vsled tega bo nujno vskladiti 
rokovnik sprejemanja samoupravnih 
sporazumov med republikami in 
Mtreje uveljavljati ustavna načela, 
Kongjesna resolucija bo nedvomno 
prispevala k hitrejšemu reševanju 
teh problemov in k enotnosti na 
področju samoupravnega sporazu-
mevanja, v praksi pa jo bomo dolžni 
hitro in z vso resnostjo obravnavati, 
da bo čim prej zaživela." 
POKOJNINSKO ZAVAROVANJE 
NAJ BO V JUGOSLAVIJI ENOT-
NO UREJENO 

FRANC KLEMENClC, Tovarna 
glinice in aluminija „Boris Kidrič -
TOZD Vzdrževanje, Kidričevo: 
»Pokojninsko zavarovanje v Jugo-
slaviji ni enotno urejeno, zato imajo 
delavci v posameznih republikah 
različne pogoje za dolžino delovne 

dobe, beneficirana delovna mesta, 
višino pokojnine itd, V nekaterih 
republikah odhajajo delavci v pokoj 
z 35 leti delovne dobe, delavke pa s 
30 leti. Mnenja sem, da bi dolžina 
delovne dobe in druge pravice, ki 
izvirajo iz dela in ob upokojitvi 
morale biti enotno urejene v vseh 
republikah in pokrajinah, zato bi na 
tem podroi^u morala Zveza sindi-
katov Jugoslavije doseči rešitve, ki 
so že bile nakazane na VI. kongresu 
jugoslovanskih sindikatov. 

Drugo vprašanje, o katerem 
nameravam spregovoriti na kongresu 
je vprašanje beneficirane delovne 
dobe za delavce, ki delajo na težkih 
in zdravju škodljivih mestih. V 
praksi ustavljamo, da so nekatera 
delovna mesta beneficirana in iz 
katerih odhajajo še mladi in zdravi 
ljudje v pokoj, na drugi strani pa so 
težka in zdravju škodljiva delovna 
mesta, za katera pa ne moremo 
doseči beneficirane delovne dobe, 
čeprav se za to prizadevamo že 
deset in več let. Takšna delovna 
mesta, ki bi že morala biti 
beneficirana so zlasti v Tovarni 
glinice in aluminija, v kovinski in 
tekstilni industriji, v gozdarstvu in 
še drugod. Pri tem pa želim 
poudariti, da si moramo vsi 
prizadevati, da izboljšamo pogoje 
dela na težkih in zdravju škodljivih 
mestih tako, da bodo naši delavci 
odhajah zdravi v pokoj, vendar, 
dokler teh stvari ni možno tako 
urediti so naši delavci upravičeni do 
beneficirane delovne dobe. 

Različni so bili delovni pogoji za 
generacije takoj po osvoboditvi v 
času obnove porušene domovine in 
času, ko smo pristopili k načrtni 
graditvi, ki je od generacij zahtevala 
vse sile, zlasti pa tudi veliko 
prostovoljne^ dela, ki so ga naši 
delovni ljudje opravljali z veliko 
zavestjo, z eno samo željo, da bi se 
naša domovina čim preje prebila iz 
tždcratne gospodarske zaostalosti. 
Zato smatram, da ni pravilno, da 
smo starejše generacije izenačili z 
mlajšimi generacijami z dolžino 
delovne dobe in starostne meje, ker 
so bili pogoji dela in življenja t ^ a t 
mnogo težji in zahtevnejši, ne pa na 
škodo generacij, ki so o največ 
prispevale k obnovi in izgradnji naše 
socialistične skupnosti in k vsemu 
temu, kar smo v povojnem obdobju 
dosegi v Jugoslaviji", 

PO KONGRESU NAS CAKA 
VELIKO ODGOVORNEGA DELA 

Naši delgati so ob zaključku 
razgovora poudarili, da nas po 7, 
kongresu ZSJ čaka veliko zahtev-
nega in odgovornega dela. Osnovne 
organizacije sindikatov so tik pred 
svojimi občnimi zbori. Delavci, 
organizirani v sindikatih imajo tako 
najlepšo priložnost, da ria svojih 
zborih sprejmejo svoje konkretne 
akcijske programe, ki naj vsebujejo 
uresničevanje nalog, ki so jih sprejeli 
7. kongres ZKS, 10. kongres ZKJ, 8. 
kongres ZSS, 7. kongres ZSJ in nova 
ustava. Imamo dokumente z bogato 
revolucionarno vsebino, ki pomenijo 
naše najmočnejše orožje v boju za 
dosledno uveljavljanje izvirnih inte-
resov delavskega razreda in sociali-
stičnih samoupravnih odnosov v 
naši družbi. Potrebno je le, da 
strnemo naše vrste pri delu in boiu 
za dosego ciljev, ki sta jih jasno 
določila ZKJ na čelu s tovarišom 
TITOM. Feliks BAGAR 

Delegati ptujskih sindikatov ob odhodu na 7. kongres ZSJ, Od leve proti 
desni: ing. Jurij ŠTALCER, Marija ŠANDOR, Jože ŠTEBIH in Franc 
KLEMENCIC. 



Dominik GLUŠIČ 

SPOMINI NA PTUJSKE ZAPORE 
49. 

22. julija 1942 so privedli v ptujske zapore Tončko 
Sagadinovo-Zenko, aktivistko OF v ptujskem okraju, tedaj staro 
42 let. Bila je mati bivšega dijaka Zvonka Sagadina, partizana 
slovenskogoriške čete. Do 25. septembra 1942 je preživela v zaporu. 
Tedaj pa so jo odpeljali v bolnišnico, odkoder je pobegnila. V zaporih 
je bodrila sojetnice, naj ne klonejo pri zasliševanjih, naj vse zanikajo, 
kar jim gestapovci očitajo, naj junaško prenašajo trpinčenje. 

Da so julija privedli v zapore Lackovo družino, seveda brez 
očeta, sem omenil že v prejšnjem poglavju. 

Med julijskimi zaporniki leta 1942 je bila tudi Lojzka Kojčeva, 
sedaj Stropnikova po vojni ugledna družbenopolitična delavka, med 
drugim podpredsednica ptujskega okraja, predsednica ptujske občine 
in republiška poslanka. Tedaj je bila trgovska pomocnica v Vugovi 
trgovini v Ptuju. Nekdo jo je izdal, da zbira potrebščine za partizane. 
Iz ptujskih zaporov so jo 29. oktobra 1942 odvedli na Bori, od tam 
pa med talci v Maribor. Vse je kazalo, da jo bodo ustreUli, a izteklo se 
je le tako, da so jo poslali v Oswiecim. 

Ptujske zaporne knjige pričajo, da je okupator privedel julija 
1942 za zapahe enainšestdeset političnih osumljencev. Zadnjega v 
mesecu so se znašli v zaporu še starši Lojzke Stropnikove. Njeno 
sestro Katico pa so zaprli 2. oktobra. 

Petdeset, julija pr^nanih političnih osmuljencev je bilo iz 
ptujskega okraja, štirje iz drugih krajev Slovenije, štirje iz Hrvaške, 
dva iz Srbije in en Francoz. Iz Slovenskih goric je bilo doma 
šestintrideset zapornikov. Vsi so bih osum^eni, da so povezani s 
slovenskogoriško četo. Med julijskimi zaporniki je bilo dvaindvajset 
žensk. 

To nam povedo o julijskih zapornikih ptujske zaporne knjige, z 
vpisi jetnikov od prvega junija 1942 dalje. 

Okupator je nad jetniki, osumljenimi, da so pomagali 
partizanom, posebno besnel. Veliko so prestah, veliko ponižanj in 
telesnih muk. Od domoljubov, aretiranih julija so jih sedem ustreliU v 
Celju 30. julija 1942. Ti so bili Matilda Reš iz Vintarovec, njena mati 
Gera Vauda iz Trnovskega vrha, trije Druževičevi iz Selc: oče, mati in 
hči; Stanko Slodnjak iz Trnovskega vrha in Rudolf Brenčič iz 
Crmlje. 
AVGUSTA 1942 PRIVEDEJO GRSTAPOVCI V ZAPORE 
ENAINDEVETDESET POLITIČNIH OSUMLJENCEV 

Že prej sem omenil, da se je gestapovcem strašno mudilo odkriti 
partizane v Slovenskih goricah, ki so napadah nemške postojanke od 
aprila 1942 dalje. Avgusta se jim je to posrečilo. Hrabra četica je bila 
svoj zadnji boj 8. avgusta 1942 v Mostju ob reki Pesnici. 

Po bitki so gestapovci zadovoljno pripovedovali o tem, kako so 
partizane pokončaU in kako bodo izkoreninili še drugo 
»komunistično sodrgo" v Slovenskih goricah. 

Po bitki v Mostju so v ptujske zapore pripeljali najprej Janeza 
Ceha iz Cerkvenjaka, kmečkega sina in orglarja, starega enaindvajset 
let. Bilo je 9. avgusta. Tistega dne so privedli v zapore še Maksa 
Zorčiča s Sp. Brega pri Ptuju, Janeza Pukšiča s Kicarja, Franca Frasa 
iz Trnovskega vrha in Edija Murna, električarja, o katerem sem že 
precej napisal. Pukšič in Ceh sta bila partizana slovenskogoriške čete, 
ki ju je okupator ujel med bojem v Mostju. Znano je, da je mladi Ceh 
hitro klonil pred okupatogem in izdajal ljudi po Slovenskih goricah, 
ki so partizanom pomagali. Gestapovci so ga preoblekli v železničarja 
in ga vodili sem ter tja, da jim je kazal kmečke domove, kjer so se 
partizani zadrževali. Ceha so iz ptujskih zaporov premestili 7. 
septembra v mariborske, kjer so ga Nemci 4. novembra 1942 ustreUU. 
Partizana Pukšiča, doma s Kicarja so odvedli v mariborske zapore 22. 
septembra in ga ustrelili 2. oktobra 1942. 

10. avgusta 1942 so v zapore privedb, kakor že vemo, heroja 
Lacka. Tega dne so zaprli še Terezijo Simoničevo iz Zg. Velovlaka in 
njeno gospodinjsko pomočnico Marijo Novakovo. Naslednjega dne so 
pripeljali Andreja Vršiča iz Cerkvenjaka in Ludvika Svržnjaka s 
Kicarja. Dvanajstega se je znašel v zaporih Anton Pernek, kije služil 
pri Osojnikovih v Desencih. Za tem so se vrstile aretacije vsak dan. 
Največ so jih zaprli štirinajstega avgusta, kar 34 političnih 
osumljenih. Med njimi so bih delavci iz železniških delavnic v Ptuju: 
Ivan Frankovič, ki so ga Nemci ustrelili 2. oktobra 1942 v Mariboru 
in Kari Koren, ki so ga poslah v Dachau ter Leopold Voda, kije prav 
tako moral v Dachau. 

Zaporne knjige povedo, da so avgusta v zvezi z Lackovo četo 
zaprli iz ptujskega okraja sedeminsedemdeset ljudi in jih od teh 
dvaindvajset ustrelili, veliko pa so jih poslali v taborišče. 

Dalje prihodnjič 

Pojasnilo 
v naših sestavkih ,,Spomini na ptujske zapore" smo nekajkrat 

srečali ime Stanko Junger. Prikazan je kot tolmač pri ptujskem 
gestapu. 

Bralcem smo dolžni pojasnilo v tem smislu, da Stanko Junger iz 
Ptuja, trgovski potnik, ni istoveten s človekom, ki ga pod tem 
imenom omenjamo v naših sestavkih. Ptuj, dne 16. dec. 1974 

Dominik Glušič, 1. r. 

RODILE SO: Ankica Šafranko, 
Ratanska vas 7, Ro^. Slatina -
Mirana; Olga Klenovsek, Dornava 
1 / a — Manico: Maijana Rižnar, 
Kjcar 113 — dečka; Ana Zorko, 
Senčak 18 - Danila; Gera Pečuh, 
Zagorci 79 - deklico; Marija Jurgec, 
Drenovec 8 - Valeriio; Milica 
Munda, Sodinci 9 - deklico; Cvetka 
Imerovič, Ljutomerska 2, Ormož -
Tomaža; Marija Letonja, Ločki vrh 
33 — dečka; Barbara Matjašič, 

Dan človekovih 
pravic 

Klub OZN Osnovne šole „Tone 
Žnidarič" je na slovesen način 
proslavil dan človekovih pravic, 10. 
december pod naslovom: Proti 
imperalizmu za neodvisnost ljudstva 
Vietnama, Laosa, Kambodže, Pale-
stine, juga Afrike, Cila . . . 

Dotaknili so se številnih aktualnih 
problemov današnjega časa in se 
upravičeno vprašali: Kaj bo vendar z 
našo ljubo zemljo? Kdaj bo napočil 
čas, ko bodo lahko vsi narodi sveta 
peU himno miru, nevmešavanja in 
neodvisnosti. 

MG 

Odnos pa tak 
Organizacije združenega dela na 

območju občine Ormož beležijo 
vedno več primerov mladih fantov, 
pa tudi kakšno dekle se tu in tam 
najde, ki pridejo iskat delo. Po 
navadi so stari med 17 in 18 let in 
brez končane osemletke. Po kr^šem 
razgovoru o možnostih zaposlitve -
v večini primerov se taka možnost 
najde - kandidata pošljejo na 
zdravniški pre^ed, kar je povsem 
razumljiv sestavni del zaposlitvenega 
postopka. Nerazumljivo pa je, da se 
dogajajo primeri, kot je bil 
naslednji 

Pride fant po napotilu delovne 
organizacije v zdravstveni dom in 
pove, kaj bi rad. Tam mu med 
drugim pojasnijo, da zdravniški 
pregled, kot bi ga rad, stane 14.000 
starih dinarjev. Ko to sliši, 
dobesedno pobegne iz zdravstvenega 
doma, saj mu je nerodno, ker tega 

vdenarja ne zmore. 

Prav bi bilo, da bi take zdravniške 
preglede svoj'im kandidatom za 
zaposlitev plačale organizacije zdru-
ženega dela. Kot smo zvedeli na 
občinskem svetu zveze sindikatov v 
Ormožu, imajo take stvari urejene 
samo v dveh delovnih organizacijah: 
SOZD »Jeruzalem" in TP ,,Zaija", 
drugod si morajo kandidati zdrav-
niške preglede plačati sami. Odnos 
pa tak! 

jr 

V PTUJU KONCERTIRALA 
ZNANA ITALIJANSKA PIA-
NISTKA LAURA DE FUSCO 

I^ala je dela Clementia, Liszta, 
Skrjabina, Prokofjeva in Stravin-
skega. Koncert je bil v glasbeni šoh, 
v torek, 17, decembra 1974. 

MG 

Senčak 14 - Bngito; Tončka 
Polanec, Drstelja 20 — Romanco; 
Irena Junger, Šturmovci 16 — 
deklico; Ana Jelovica,^Središče 246 
— dečka; Jožefa Ivančič, Hujbar l 
- Tanjo; Angela Filipič, Stara cesta 
37, Ljutomer — Sonjo-^Ana Vinkler, 
Janžki vrh 60 — dečka; Katarina 
Kozel, Sp. Hajdina 109 - dečka; 
Štefanija Butolen^ Žetale 3 2 / a -
Milenko; Marija Zirovnik, Trubar-
jeva 11 — deklico; Danica Bratec, 
Stojnci 18 - Bojano; Manica 
Bračun, Volkmerjeva 11 — deklico; 
Nada Petrovič, Spuhlja 1 0 7 / a -
Mojco. 

POROKE: Alojz Jakomini, Ljub-
ljana, Kotnikova 8 / a in Jelka 
Jurkovič, Vodova 6; Stanko Čeh, 
E)Taženska 9 in Irena Beloglavec, 
Linhartova 1; Feliks Breznik, 
Drstelja 30 in Terezija Zoreč, Mestni 
vrh 103; Alojz Aracki, Rogozniška 
24 in Danica Seruga, Spumja 105; 
Janez Bombek, Cufarjeva 8 in 
Dragica Hriberšek, Čufarjeva 3 0 / a ; 
Jožef Rojko, Novinci 24 in Maijana 
Zorčič, Ločki vrh 46. 

UMRLI SO: EUzabeta Mihelak, 
Volkmerjeva 10, roj, 1899,, umrla 
6. dec, 1974; Janez Korošec, Sveča 
20, roj, 1907. , umrl 12. dec. 1974; 
Hinko Jurgec, Paradiž 6, roj. 1. jul. 
1974, umrl 12. dec. 1974; Ljudmila 
Zupane, Rajčeva 4, roj, 1881, , 
umrla 15, dec, 1974; Jakob Belšak, 
Dornava 138, roj, 1907,, umrl 
14. dec. 1974. 

ČETRTEK, 19. dec.: 18,00 Ru-
ščina; 18,25 Otroška oddaja; 18,30 
Šport; 18,55 EP; 19,00 SUke iz 
Avstrije; 19,20 Program RTV A; 
19,24 EP; 19.30 Čas v slikah; 20 .00 
EP; 20 .06 Šport; 20 .09 EP; 20.15 
Obtožba vojne; 22.05 Čas v slikah; 
22 .10 Šport, 

PETEK, 20, dec.: 18.00 Novo v 
kmetijstvu; 18.25 Otroška! oddaja; 
18.30 Družina Feuerstein; 18.5 5 
Oddaja zvezne gospodarske zbor-
nice; 19,00 Slike iz Avstrije; 19,20 
Program RTV A; 19 ,24 EP; 19.30 
Čas v sUkah; 20 ,00 EP; 20 ,06 Šport; 
20 ,09 EP; 20,15 Navihanci Rema-
suri; 21.05 EP; 21,10 Javna raz-
prava; 22 ,10 Čas v slikah; 22.15 
Talisman. 

SOBOTA, 21, dec.: 18,25 Otro-
ška oddaja; 18,30 Kultura; 18.55 
Heinz Conrads; 19,20 ftogram RTV 
A; 19,24 EP; 19,30 Čas v sUkah; 
20 ,00 EP; 20 .06 Šport; 20,09 EP; 
20.15 Tip; 21,45 EP; 21 .50 Šport; 
22,20 Čas v slikah; 22.25 Vroče 
pištole v trdih pesteh, 

NEDELJA, 22, dec.: 18,00 V 
nedeljo ob šestih; 18.30 Diplomat v 
dežeb Majev; 19,15 Betlehemska 
zvezda; 19,30 Cas v slikah; 19,45 
Šport; 20,05 Adventni pogovor; 
20,15 E>ve leti počitnic; 21.45 Čas v 
slikah, 

TOREK, 24. dec.: 18,30 Rojen 
nam je otrok; 19.00 Sveta noč; 
19.30 Čas v slikah; 19.45 Nagovor 
škofov; 20 .00 Nekoč na sveti večer; 
21 .00 Vsaka žena potrebuje angela; 
22,45 Božične pesmi; 23,25 Pri-
četek svetega leta, 

SREDA, 25. dec.: 18.00 Poj z 
nami; 18,45 Darilo ljubezni; 19,10 
Otroci iz Banjkoka; 19.30 Čas v 
sUkah; 19,45 Snort; 20 .10 Kristjan 
in čas; 20.15 t V igra; 21.55 Šport; 
22,05 Čas v slikah; 22 ,10 Sedmerica 
proti Chicagu, 



KRAJEVNA SKUPNOST HAJDINA 
v težave letošnjega gospodarjenja 

in zavedajoč se, da vseh ne bodo 
mogli uresničiti, se vključuje tudi 
krajevna skupnost Hajdina, ki si 
resno prizadeva, da se izboljša 
gospodarski položaj v Sloveniji, kije 
trenutno sila resen. Ne smemo si 
delati kakršnihkoli utvar. Naš 
napredek raste počasi, venomer se 
srečuje s težavami. V Sloveniji so 
znane resne ekonomske okoliščine. 
Nujno je treba zmanjšati uvoz, 
povečati izvoz. Izgube v proizvodnji 
rastejo, zato se plačilna sposobnost 
slabša, bati se je, da bodo osebni 
dohodki zamrznili. Mislim, da z 
resnostjo, z disciplino in visokim 
delovnim izkoristkom lahko marsi-
kaj rešimo. Seveda pa ob tem 
moramo vsi delovni Hudje vedeti, 
kaj je resno in kaj je disaplina, kaj 
so delovne navade in kakšen je 
akcijski načrt našega gospodarstva. 

Od leta 1964 (ko je bila krajevna 
skupnost potrjena kot ustavna 
oblika organiziranja), krajevna skup-
nost Hajdina u s p e j o rešuje svoje 
probleme. Postavila si je ogromno 
nalog, ki jih sedaj rešuje. Uspehi se 
vrstijo. Do sedaj so asfaltirali večino 
cest, pomapli s prostovoljnim 
delom graditi vodovod, zgradili so 
več transformatorskih postaj, kra-
jevna skupnost je pomagala več 
krajem z dotacijami graditi gasilske 
domove in igrišča. 

Krajevno skupnost Hajdina sestav-
ka sedem vasi (Draženci, Gerec^a 
vas, Hajdoše, Skorba, Slovenja vas. 
Zgornja in Spodnja Hajdina), V tej 
močni krajevni skupnosti živi okrog 
4100 prebivalcev, od katerih je 
2 0 - 3 0 % kmetov, ostali so delavci, 
zaposleni v občini Ptuj in Maribor, 

Karel Robinšek, tajnik krajevne 
skupnosti, vodja krajevne pisarne 
Hajdina: krajevni samoprispevek* 
nam je v začetku delal ogromno 
preglavic. Sprejet je bil z dveletno 
zamudo. Ker smo vložih mnogo 
političnega dela in razlag, smo 
končno na referendumu za samo-
prispevek le uspeli. Z zbranimi 
sredstvi smo potem začeli izpeljevati 

naš 5-letni načrt. Asfaltirali srno 13 
km cest, povezali in uredili vse 
važnejše ceste, odcepe in križišča v 
naseljih krajevne skupnosti. Asfalti-
ranje smo končali v Gerei^i vasi, Sp. 
in Zg. Hajdini, Čaka pa nas še 
Skorba, Draženci in še ureditev 
nekaterih manjših in ne tako 
pomembnih cest, nekaj sredstev smo 
odvajali, da bi adaptirali šolo, 
zgradih še nekaj športnih igrišč in 
začeli načrtovati ^adnjo otroškega 
vrtca. 

Pri nas delujejo tri športna društva 
in sicer TVD Partizan v Gerečji vasi, 
Hajdini in Dražencih, Poleti so ta 
društva aktivna, v zimskem času 
seveda zaradi prostorov delo zamre. 
Na Hajdini uspešno deluje tudi 
dramska skupina ,,Stane Petrovič" 
(partizanski borec, ki so ga leta 
1943 ubili Nemci v okolici Hajdine), 
Dramsko skupino vodi Maks Kampl, 
v hudih trenutkih pa jim pristopi na 
pomoč Marijan Kovač iz ZKPO 
Ptuj, 

Kot predsednik Prosvetnega dru-
štva moram zagovarjati našo vedno 
prisotno težnjo: dobiti ustrezen 
prostor, ustrezen oder in dvorano. 
Kajti le tako bodo naše igre postale 
še bolj kvalitetne, izvirne in 
uveljavljene. Bojim se, da se ne bo 
ponovila zgodovina. Lansko leto 
smo po osmih letih spet ustanoviU 
prosvetno društvo in z njim še 
dramsko skimino, ki se je v začetku 
sezone 1973/74 predstavila z 
Večnimi lovišči. Imeli smo pet 
gostovanj in .sodelovali na reviji 
prosvetnih društev v Ptuju. S 
sprejetim denarjem smo uredili 
zasiini oder v Domu upokojencev, 
izplačali dolg za dvorano (vaje, 
elektrika, čiščenje), V letošnjem 
letu, v tej sezoni se namerava 
dramska skupina predstaviti z 
otroško igro. 

Sodelovanje krajevne skupnosti z 
drugimi družbenopolitičnimi orga-
nizacijami je dobro in složno. 
Občani Hajdine so dostopni ljudje, 
pripravljeni pomagati in sodelovati. 
Tako so pred kratkim stopili v 

akcijo s 24 traktorji in navozili 
zemljo za igrišče. Seveda se pojavijo 
tudi posamezniki, ki niso priprav-
ljeni pomagati in sodelovati. Vendar 
je takšnih zelo malo. 

Naj na koncu omenim velik 
problem. Nekoč je na Hajdini 
obstajala močna kmetijska zadruga, 
ki pa se je kasneje priključila k 
Perutnini Ptuj. Ta se je obvezala, da 
bo nadaljevda z isto kmetijsko 
politiko, s podobnim proizvodnim 
procesom, z enako trgovino in tako 
dalje. Izkazalo se je, da so obljube 
ostale, le na papirju. Perutnina je 
zaorala svojo brazdo, seveda na 
škodo krtietov. Kmetje so izgubili 
trgovino, ki bi skrbela za reproduk-
cijski material, za zaščitna sredstva, 
za prevoz, za posojo strojev, za 
kredite. Zato zdaj kmetje želijo 
dobiti oz. najti novega partnerja, ki 
bi sodeloval z njimi in zadovoljeval 
njihove potrebe. Navezali smo stik s 
kombinatom ,,Jože Lacko", Pro-
blem smo razširili na občinsko 
konferenco ZSDL Ptuj, da končno 
reši ta problem, tudi občino smo 
angažiran, toda za zdaj se reč še ni 
premaknila. Mislim, da je napočil 
skrajni čas za rešiteV. Imam 
občutek, kot da bi šlo za neko 
prepričevanje, kmetje zato postajajo 
nezadovoljni in seveda tudi nezaup-
ljivi do gospodarske in kmetijske 
politike. Sklican bo sestanek, 
sklicuje ga občinska konferenca 
SZDL Ptuj, na katerega • bodo 
povabljeni občani oz. predstavniki 
krajevne skupnosti Hajdina, Perut-
nina in Kombinat „Jože Lacko", da 
bi našli neko obliko kmetijskega 
poslovanja in dela v krajevni 
skupnosti. 

Krajevna skupnost bi naj našla 
profesionalnega človeka, ki bo 
skrbel za ves potek dela, za vso 
organizacijo, za terjatve, za finanč-
no poslovanje, kajti tako delo ni 
lahko, zahteva politično zrelega in 
strokovno podkovanega člove-
ka. In še tole: dobili smo novo 
cesto, ki teče mimo vas. Vemo, da 
je to hitra cesta 

In še tole: dobili smo novo cesto, 
ki teče mimo nas. Vemo, da je to 
hitra cesta novi cesti, ali ob novi 
cesti, za njihova življenja. Bilo bi 
nujno, da se ob cesti uredi peš pot 
oz, kakšno bližnjico. Razmislimo o 
tem! 

Franc Županič, kmet: Ukvarjamo 
se predvsem z živinorejo in 
poljedelstvom. Gradimo si hleve in 
silose. Nekaj let nazaj je bila tu 
krompirjeva dežela,- ker pa je 
krompir izgubil ceno, smo opustili 
pridelovanje krompirja in začeli z 
živinorejo. Nabavih smo si stroje in 
opremo. Nekateri s pomočjo 
kombinata, drugi z lastnimi sredstvi. 
Pred leti je na Hajdini bila kmetijska 
zadruga, ki je bila ena najmočnejših 
kmetijsko pridelovalnih organizacij 
v občini; imela je svoj strojni park, 
trgovino, skrbela za reprodukcijski 
material, za umetna gnojila in tako 
dalje, S priključitvijo KZ k 
Perutnini Ptuj je vse propadlo. 
Priključitev smo iz^asovali na 
referendumu leta 1966. Perutnina 
nam je takrat obljubila in jamčila, 
da bo vse ostalo isto. Obljubljali so 
nam boljši kader, boljšo kmetijsko 
organiziranost, boljše stroje in tako 
dalje. Kmalu zatem se je Perutnina 
umaknila in začela z drugo 
kmetijsko panogo, nas kmete pa 
pustila na cedilu; prodala je stroje, 
zaprla trgovino. Zdaj, ko nas 

Perutnina prepušča kombinatu, ni 
potreben noben referendum, prej pa 
je moral biti; včasih res ne vem, kaj 
je prav kaj ne. Sedaj nimamo svojega 
kmetijskega centra, ne trgovine , , . 
vse skupaj je postal nek direndaj. 
Umetna gnojila kupujemo tako-
rekoč po vsej občini, tudi v 
Mariboru, Murski Soboti. Da bi se 
stvar uredila in izboljšala, smo 
nedavno od tega izvoliU 5-članski 
odbor, ki bi v prihodnje skrbel za 
prihodnost kmetijstva, njegovega 
usmerjanja, organiziranja in za 
rešitev problema Kombinat -
Perutnina. Kot je znano, sino 
opozorili že več političnih organi-
zacij na naš problem, toda zaman. 
MisUm, da imamo pravico zahtevati 
nazaj tisto, kar smo nekoč že imeli. 
Kmetje in vaščani smo nad to 
zadevo zelo razočarani, menim, da 
naj se ta problem vendarle že reši. 
Ce bi imeli svoje, bi si lahko 
ustvarjali v svojem proizvodnem 
centru sredstva in s tem gradili 
ceste, šole, igrišča, vrtce in tako 
dalje. 

Jaz sem se preusmeril v živinorejo. 
Sem v kooperaciji s kombinatom 
»Jože Lacko", redim 26 bikov in 
sem z uspehom in z življenjem 
zadovoljen. Problemi, ki me težijo, 
so tile: Čimprej rešiti problem s 
Perutnino Ptuj, potrebno bi bilo 
najti človeka za mesto tajnika na 
krajevni skupnosti, v petletnem 
planu zgraditi vrtec, naj novi odbor 
krajevne skupnosti skrbi tudi za 
zelenice, za olepševanje naših vasi. 
Za konec pa tole: cene me mučijo. 
Lani je stala mlada živina 34 
dinarjev, letos pa 19, reprodukcijski 
material in drugo se je podražilo za 
4 0 - 5 0 %. 

Uredništvu ptujskega Tednika pa 
predlagam, naj uvede več konkret-
nih zanimivosti iz naše občine, naj 
še več piše o nesrečah in še mnogo 
več o naših krajih, o problemih 
krajevnih skupnosti. 

Vinko GAjser, tajnik Društva 
upokojencev, upokojenec: Dvorano, 
ki je razpadala, srno upokojenci 
vzeU v svoje roke in jo adaptirali. 
Tako je društvo dobilo dvorano. 
Adaptirali smo dom s pomočjo 

•rekreacijskega fonda (15 milijonov 
starih dinarjev) in s posojilom v 
višini pet starih milijonov za dobo 
10 let. Tako smo upokojenci dobili 
dom, v katerem imamo dvorano, 
bife, tajništvo in še prostore KS. V 
društvu deluje pevska skupina, v 
maju leta 1975 pa mishmo 
ustanoviti še druge skupine in začeti 
z aktivnostjo. Upamo, da se nam bo 
ta želja izpolnila. 

Priznati moram, da so se v 
zadnjem času v društvu pojavila 
trenja, V zadnjem času se dejavnost 
društva upokojencev ni pokazala v 
najboljši luči, kajti nekateri ljudje 
delajo v društvu predvsem zaradi 
osebnih koristi (v lastni iniciativi 
prirejajo izlete in od teh imajo 
spretni tudi dobiček, v bifeju so do 
sedaj bila večna trenja, vedno je bil 
finančni ali materialni primankljaj). 
Škoda bi bila, če bi tukajšnje 
Društvo upokojencev razpadlo, kajti 
še vedno je nekaj članov, ki so 
pripravljeni delati in žrtvovati se. 
Moja želja je, da se v društvo 
vključijo vsi upokojenci, da bi jih 
čim več sodelovalo v upravi, tako da 
ga ne bi sestavljali le trije ali štirje 
člani. Mishm, da je možno delati in 
sodelovati, kajti imamo svoj dom, 
svoje prostore, ki so del nas in 
nafega življenja. 

Z. KODRIČ 



Ustanovljeno mladinsko kulturno-umetniško društvo 
na gimnaziji »Dušana Kvedra« v Ptuju 

v okviru mladinske organizacije 
na gimnaziji ,,Dušana Kvedra" v 
Ptuju so že doslej aktivno delovale 
sekcije; dramska, literarna, likovna, 
poročevalska, pevski zbor, recita-
torska in druge. Delo v teh sekcijah 
je ena od oblik izvenšolske 
aktivnosti dijakov. Pri tem smo 
ugotavljali, da so te sekcije, katerih 
člani goje kulturo, razvijajo vzgojno-
izobraževalno in umetniško dejav-
nost ter skrbijo za kulturno 
razvedrilo delovnega človeka, med-
sebojno premalo povezane v trd-
nejšo skupnost. To je bilo tudi 
vzrok, da je bila kulturna dejavnost 
na naši gimnaziji nekako preveč v 
ozadju. Da bi to vrzel odpravili, smo 
se letos odloči l i ustanoviti mla-
dinsko kulturno-umetniško društvo 
na gimnaziji. 

V četrtek, i 2 . decembra 1974 
smo se v prostorih gimnazije zbrali 
na ustanovni občni zbor. Sodelovali 
smo vsi člani že prej navedenih 
sekcij, profesorji - mentorji teh 
sekcij ter drugi zainteresirani dijaki 
in profesorji. Ustanovnemu obč; 
nemu zboru je prisostvoval^ tudi 
Dušan Kožar, predstavnik občinske 
zveze kulturno-prosvetnih orga-
nizacij, ki je pozdravil našo pobudo 
in ustanovitev društva. 

Sledil je formalni potek u^stanov-
nega občnega zbora. Navzoči so se 
najprej seznanili z vsebino pravilnika 

o organizaciji in delu mladinskega 
kulturno-umetniškega društva na 
gimnaziji ,.Dušana Kvedra" v Ptuju, 
Ki so ga tudi soglasno sprejeli. Nato 
smo opravili volitve v organe 
društva. V upravni odbor so bili 
izvoljeni vodje posameznih sekcij in 
njihovi mentorji in trije drugi člani. 
Upravni odbor se je kar sproti 
konstituiral z izvolitvijo predsednika 
in tajnika. Prav tako smo izvolili 
3-članski nadzorni odbor. 

Podrobnejša razprava se je razvila 
o vsebini programa dejavnosti 
društva v šolskem letu 1 9 7 4 / 7 5 . 
SfH-ejeli smo sledeči okvirni pro-
gram: 

- Še ta mesec bomo izdali.prvo 
številko literarnega glasila dijScov 
gimnazije Dušana Kvedra v Huju, 
gradivo imamo že pripravljeno. 

- Na dan slovenskega kulturnega 
praznika, 8. februarja bomo v klubu 
mladih v Ptuju pripravili literarni 
večer za mladino. 

- S svojimi sekcijami bomo 
sodelovah na prireditvah ob proslavi 
30. obletnice osvoboditve in 
60-letnice rojstva narodnega heroja 
Dušana Kvedra po katerem je 
poimenovana naša gimnazija. 

- V marcu 1975 bo premiera 
dramskega dela, ki ga pripravlja naša 
dramska sekcija. 

- V aprilu 1975 bomo organi-
zirah Uterarni večer za širšo javnost, 
na katerega bomo povabili enega od 
naših znanih književnikov. 

- V maju 1975 nas čakata dve 
nalogi: izdaja 2. številke našega 
hterarnega gasila in organizacija 
razstave likovnih del članov naše 
sekcije, ki bo v razstavnem paviljonu 
„Dušana Kvedra" v ptujskem parku. 

- Vmes bo še vrsta drugih 
prireditev, na katerih bodo sodelo-
vali člani naših sekcij s svojim 
programom. 

Vsi navzoči na ustanovnem 
občnem zboru smo si bih enotni, da 
si bomo kar najbolj prizadevali za 
dosledno uresničevanje sprejetih 
programskih nalog in da bo delo v 
okviru društva čimprej intenzivno 
steklo. 

Ustanovitev mladinskega kul-
turno-umetniškega društva na gim-
naziji „Dušana Kvedra" v Ptuju je 
prav gotovo pozitiven korak k boljši 
kulturni, idejno-izobraževalni in 
umetniški dejavnosti dijakov samih. 
Ta dejavnost pa bo imela tudi širši 
vpliv na kulturno vzrojo delovnih 
ljudi in občanov ptujsKe občine. Za 
uresničevanje teh nalog se bo 
društvo povezovalo z drugimi 
kuhurno-prosvetnimi ustanovami in 
družbeno-političnimi organizaci-
jami. Naše delovanje bo javno. O 
svojem delu in o gospodaijenju z 
dodeljenimi družbenimi sredstvi 
bomo obveščali pristojne organe, 
kakor tudi širšo javnost v javnih 
sredstvih obveščanja. 

Jožica FIDERSEK 

Najcenejše knjige 
OCENILI SMO REDNO ZBIRKO PREŠERNOVE DRUŽBE 

Pravkar so izšle knjige Prešernove 
družbe. Bralci so v roke dobili po 
vsebini in raznolikosti bogato 
zbirko, tudi po zunanji opremi se je 
zbirka polepšala. Zato se vedno bolj 
uveljavlja med bralci, zlasti še med 
mladino. Zbirko odlikuje dobra 
izbira, nizka cena in raznolikost 
vsebin. Da je zbirka poceni se je 
vsekakor treba zahvaliti družbeni 
pomoči. Kulturni skupnosti Slove-
nije, ki pomaga sofinancirati zbirko 
Prešernove družbe. 

Zares smo lahko zadovoljni s 
takim poslanstvom, ki skrbi za 
popularizacijo slovenske pisane 
knjige, za razširjanje kulture jezika, 
za angažirano branje in za 
posredovanje naše kulturne dedi-
ščine, Mislim, da dobra knjiga mora 
končno najti ustrezno mesto v 
gospodarskem razvc^u naše oge 
domovine. In prav zbirka Prešernove 
družbe si utira pravo pot, da s svojo 
kvaliteto, z izbrano besedo najde 
mesto, ne samo na knjižnih policah 
nekaterih, temveč da se enako-
vredno vključile tako v politično 
kot tudi družbeno in gospodarsko 
življenje. Brez vzgoje, brez kulture 
ni naroda, brez lepe t«sede je težko 
ustvarjati zdrave tovariške in 
delovne odnose, kajti beseda je 
jamstvo za obstoj posameznika, 
družbe. Je porok za ustvarjanje in 
pisana beseda mora postati cenjeno 
delo, s tem pa tudi funkcija 
napredka, osveščanja in izobra-
ževanja našega naroda. 

Koledar za leto 1975: uredil ga je 
Miško Kranjec, Zunanja in notranja 
oprema je delo priznanega sloven-
skega shkaija Franceta Miheliča. 

Barvne fotografije je prispeval 
Marijan Pfeifer, Koledar je posvečen 
3"0-letnici osvoboditve. Vsebinsko je 
zelo raznolik in idejno kvaliteten. 
Zajema naše politično, družbeno in 
kulturno življenje. Del koledarja je 
posvečen našim med vojno umrlim 
umetnikom. Objavljene so njihove 
pesmi in njihova prozna dela 

Sledi knjiga Zdravje iz rasthn, ki 
je nadvse zanimiva in poučna. Avtor 
te je dr. Franjo Smerdu. Za opremo 
je skrbel Vlado Pirnat, Namen 
knjige je predstaviti zdravilne 
rastUne in njihov učinek. Avtor je 
dodal še tri sezname, ki obsegajo 
imena rastlin (ljudska in botaniška), 
latinska imena, tretji seznam pa 
izčrpno razlaga in seznanja bolezen 
in ustrezno zdravihio rasthnje, 
Slovenci smo tako dobili najcenejšo 
tovrstno knjigo. 

Mlada Breda je knjiga zbranih 
ljudskih pesmi iz vseh pokrajin 
Slovenije. Urednik te knjižice je 
prizadevni oblikovalec in zbiralec 
yudskih pesmi Boris Merhar. 
Zimanjo opremo pa je imenitno 
uredila oblikovalka Me lita Vovk-
Štihova. Sledijo še knjige o Leninu, 
kjer beremo o življeriju in delu tega 
velikega revolucionarja. 

Naj nazadnje še omenim dve 
povesti Prešernove družbe: Janez 
Svajncer se predstavlja s prozo Ko 
zori človek in Tone Svetina z 
Ugaslim ognjiščem. Oba avtorja se 
predstavljata z novejšim izborom iz 
svojega hterarnega opusa. Zanimiva 
je pripoved Janeza Šv^ncerja v 
povesti Ko zori človek, kjer je najti 
čist jezik, privlačno besedo in jasno 
zgodbo. Kodrič Z. 



Dr. Fran Brumen 

NASVETI ZA DIABETIKE 
Sledi 3. nadaljevanje 

Zelenjadne prikuhe lahko priprav-
ljamo skupno tudi za ostale člane 
družine, vendar moramo pred do-
dajanjem kaloričnih primeri (m-
aščoba, sladkor, moka i. p.) aia-
betiku namenjen delež oddeHti in ga 
posebg pripraviti v smislu predpi-
sanih dovoljenih količin ^lorij . 
DODATKI MASCOB K ZELE-
NJAVI SO NAMREČ DOVOLJENI 
LE V OKVIRU DOVOLJENE CE-
LODNEVNE KOLIČINE MASCOB. 
Po možnosti dajmo vselej prednost 
presnim pripravkom in različnim 
solatam. 

SPLOŠNA NAVODILA ZA DIA-
BETSKO DIETO. 

Predpogoj za urejeno in zadostno 
prehrano diabetika je TOCNO IZ-
RAČUNAVANJE KALORIJ POSA-
MEZNI H SESTAVIN HRANE. 
Umestno je opozorilo, da je število 
kalorij posameznih hraniv odvisno 
od gojitvene zemlje, zemljine vlage, 
sončne pripeke, vskladiščenja; prav-
tako pa tudi od produkcijskega in 
kuhinjsko-tehničnega načina pri-
pravljartja, ki povzroča večja ali 
manjša, vendar ne čezmerno po-
membna nihanja. Prav radi tega 
nahajamo V RAZLIČNIH KNJI-
GAH IN TABELAH ODKLONE V 
NAVODILIH O KALORIČNI 
VREDNOSTI POSAMEZNIH HRA-
NIV. Take razlike pa so navadno 
neznatne in ni povoda, da bi se 
slad komik zaradi njih vznemiijal. 
Kljub temu pa je važno, da se 
diabetik oprime enega sistema in da 
se ravna stalno po isti tabeli. 

BREZ VRACUNAVANJA SO 
DOVOUENA SI^CEA HRANIVA 
IN ZAČIMBE: 

zranata kava, 
kava v prahu, 
kava brez kofeina, 
sladna kava (malz) do dve sko-

delici na dan, ^ ^ ^ 

OBISK PRI SOSEDU 
Na vprašanje: Kaj je novega pri 

vas? je Lizika Lacko, predsednica 
Občinske zveze prijateljev mladine, 
odgovorila: BUža se novo leto, zato 
se pospešeno pripravljamo na prihod 
dedka Mraza. Tudi letos bomo 
organizirali pisan sprevod po 
ptujskih ulicah v spremstvu zajčkov, 
medvedkov, sneguljčic. Dramdce 
skupine s terena so pripravile pod 
režisersko palico Marjana Kovača 
igro Pepelka. V Klubu mladih v 
Ptuju pa bomo od 25. decembra 
dalje prikazovali barvne slikanice za 
najmlajše. 

V tem času začenjamo tudi s 
ciklusom predavanj pod naslovom: 
Sola za starše. Imamo usposobljen 
tim predavateljev, ki predavajo o 
p reventivi mladinskega prestop-
ništva, vzgojnih značilnostih pred-
šolskega obdobja, problemih vzgoje 
v današnji družini itd. Moram 
pripomniti, da je med starši veliko 
zanimanja za tovrstna predavanja. 
Financira jih delavska univerza. 

V času od 9. do 15. decembra 
1974 je bila akcija tedna pionirske 
solidarnosti, v kateri so sodelovali 
tudi naši pionirji. Zato bo pionirski 
odred, ki bo zbral največ finančnih 
sredstev in imel vsebinsko bogat 
program drugih dejavnosti v tednu 
solidarnosti prejel ob koncu akcije 
značko osvobodilne fronte južnega 
Vietnama. Uspeh celotne akcije 
p ionirjev Ju^slavije bo 25. decem-
bra 1974 objavil Svet za vzgojo in 
varstvo otrok Jugoslavije. GM 

črna kava, 
različni čaji brez sladkorja, 
odpadni okruški mesa, perutnine 

ali pa kossti, ki pa jim je treba po 
ohladitvi dobro obrati maščobo, 

limonin sok, 
naravne mineralne vode - slatine, 
rabarbarin kompot, 
kuhinjska sol in kuhinjski dišavni 

dodatki, oziroma vse tovrstne za-
čimbe (izjema so bolezenske kom-
plikacije, za kar pa ima vsak 
sladkornik itak svoja posebna navo-
dila), 

kuhinjska zelenjava, 
gorčica (brez sladkorja in moke) 
čebula kot začimbni dodatek, 
kumarice kot začimba in biserna 

čebula (vse seveda vedno brez 
sladkorja), 

magjjevi, mesni in kvasni ekstrakti 
ter želatina in vsa nekalorična 
sladila (saharin i. p.). 

Sredi 4. nadaljevanje. 

DR. MIRKO VENGUŠT 

Značilnosti v prehrani 
starostnika 

( Nadaljevalce) 
Kava in čaj v 

zmernih količinali nista škodljiva. 
To je pač odvisno deloma od spanca 
in funkcije srca. Seveda moramo 
organizmu dovajati dovolj tekočine. 
Ledvica in mehur je potrebno dobro 
izpirati, kajti na ta način najbolje 
izločimo iz telesa produkte razgrad-
nje. Mnogi ostareli užijejo premalo 
tekočine, tisti pa, ki pijejo dovolj, 
imajo običajno manj težav z 
ledvicami in mehurjem. Seveda 
bomo pri nekaterih boleznih 
preveliko količino užite tekočine 
omejili. Prav je, če ne pijemo vsaj tri 
ure pred spanjem. 

Izreden vir energije je mleko in 
mlečni izdelki kot jogurt, sir itd. 
Mleko je tekočina, ki ima vse 
sestavine, ki so za življenje potrebne 

in ničesar, kar ni potrebno. Zato je 
mleko idealno hranilo. Starejši ljud-
je imajo po večini mleko radi in 
lahko rečemo, da je mleko posebno 
za stare ljudi zelo primerna nrana. V 
mleku so vsa hranila, ki so za 
življenje potrebna v koncentrirani 
obliki in je zato mleko kot hrana 
neprecenljive vrednosti. Mleko ima 
beljakovine, o:^jikove hidrate, ma-
ščobe, vitamine in minerale v 
določenem, zelo ugodnem razmerju. 
Vse te sestavine so raztopljene v 
tekočini. Človek potrebuje n. pr. 
okrog 70 g beljakovin dnevno in 
ravno belj^ovine v mleku imajo 
visoko kakovostno vrednost. Ce bi 
se hranili izključno z mlekom, bi že 
dva litra mleka dnevno krila vse 
beljakovinske potrebe človeškega 
organizma. Ker pa le redko kdo 
ostane izključno pri mleku, bo pač 
nadomestil dodatne beljakovine v 
obliki mesa, jajc itd. Prevelika 
količina tekočine namreč srcu ne 
prija. 

Prav gotovo je več ostarelih ljudi, 
kot si mislimo, ki imajo določene 
težave ravno zaradi preveč enostran-
ske prehrane in predvsem pomanj-
kanja beljakovin. Tu bi omenil 
utrujenost, dolgotrajnejša prehladna 
obolenja itd., vse to pa je pogosto 
posledica zmanjšane odpornosti or-
ganizma proti razhčnim škodlji-
vostim prav zaradi pomanjkanja 
beljakovin. Enostranska in nesmo-
terna prehrana je torej zelo škod-
ljiva. Posebno občutijo to osameli 
ostareli vdovci pa tudi vdove, (če ne 
kuhajo rade), ker zaradi novih 
okoliščin, v katerih so se znašli, ne 
posvečajo več dovolj pozornosti 
pravilni in načrtni prehrani, bodisi, 
da se jim ne ljubi kuhati, bodisi da 
„nimajo časa' , da bi si kaj pri-
mernega pripravili, ali pa, da so 
zaradi osamelosti žalostni in se 
skratka »prepustijo" negotovi pri-
hodnosti. Ustaljeni red je porušen. 
Vemo tudi, da so duševne motnje, 
ki se odražajo v mučnem raz- , 
mišljanju, v predstavah in spominih 
iz daljne preteklosti, v nespečnosti 
in pomanjkanju apetita često pred-
vsem posledica nezadostne beljako-
vinske prehrane. Isto velja tudi za 
bolečine v nogah, o katerih ostareli 
radi tožijo. Ker smo povedali o 
beljakovinah v meleku, velja enako 
za vitamine v njem in minerale. Te 
snovi vsebuje mleko v zadostni 
koUčini. Na tem mestu bi omenih le 
kalcij, ki ga je v melku veliko. Kot 
so ugotovih, je v hrani često 
premdo beljakovin fosforja in kal-
cija. Kalcij je posebno potreben 
otrokom in mladostnikom v dobi 
rasti, v starosti pa gladina kalcija 
pada zaradi spremenjenih razmer v 
prebavnem traktu. Ostareli človek 
mora uživati hrano, bogato na 
kalciju, če hoče pokriti potrebe 
organizma po kalciju in ravno kalcij 
v mleku se najlažje resorbira v 
ostarelem organizmu. Z mlekom 
preprečimo tako škodljive posle-
dice, ki bi se pojavile, če or^nizem 
ne bi dobil dovolj kalcija. Pri 
ostarelih ljudeh, ki nimajo dovolj 
kalcija v sebi, postanejo kosti bolj 
krhke in manj trdne, zaradi česar se 
lažje lomijo. Mnogi ostareli ljudje 
uživajo tudi radi jogurt, ki vpliva 
zelo dobro na prebavo. 

Nadaljevanje prihodnjič 



NAMIZNI TENIS 

- REPUBLIŠKO PIONIRSKO 
PRVENSTVO V LENDAVI 

V soboto in nedeljo je bil v 
Lendavi republiški pozivni turnir za 
pionirke in pionirje, ki so se ga 
udeležili tudi ptujski igralci. 

Po slabem letu zares marljivega 
treniranja so pionirke in pionirji 
dosegli nepričakovani nivo kvalite-
tnega namiznega tenisa. Res da niso 
v Lendavi zmagovali, toda spošto-
vati so jih morali tudi vrhunski 
slovenski pionirji. Posebno so se 
izkazali pionirji Soemen, Samojlen-
ko in Vedlin, ki jim žreb ni bil 
naklonjen, so pa kasnejšim zmago-
valcem iz Murske Sobote nudili 
močan odpor. 

V Ptuju se je med šolsko mladino 
namizni tenis razpasel in v klubu 
redno trenira okrog 50 pionirk in 
pionirjev. Za leto di dve lahko od 
tega kadra pričakujemo že prve 
vidne rezultate tudi na tem 
športnem področju. 

Klub uporablja prostore v telovad-
nici osnovne šole „T. Žnidariča" in 
ima 5 skupin. To je pionirska šola 
od 5 let dalje, pionirke in pionirji 
(perspektivna skupina), tekmovalne 
pionirke in pionirji, tekmovalci 
(člani) in rekreativna skupina. 

Upajmo, da bo v kratkem tudi 
Ptuj postal center v namiznem 

tenisu kot so npr. M. Sobota, 
Lendava in Ravne. 

- DRUGA REPUBLIŠKA LIGA -
VZHOD 

V petek je v domu JLA bila 
prvenstvena tekma druge republiške 
hge - vzhod med gosti NTK Muta 
in domačinom NTK Ptuj. V začetku 
je kazalo, da b̂o domačin gladko 
odpravil s predzadnjim na lestvici, 
saj so domačini povedh z 2:0, a 
proti koncu je kazalo vse slabše. 
Igralci Mute so najprej izenačih na 
3:3 in nato povedli s 3:4. No, 
domači igralci so na koncu dvoboja 
le našli dovolj moči in po 3 in pol 
urni ogorčeni borbi premagali goste 
s 5:4. Za Ptuj sta po dve zmagi 
dosegla Sklizovič in Slaček, eno pa 
Cegnar. 

emp 

ŠAH 

IZBIRA-PTUJ: KOVINAR-
MARIBOR 

V soboto je bilo v Ptuju šahovsko 
srečanje z lanskoletnim prvakom 
kjer so Ptujčani pod dolgotrajnih 
borbah izborili dokaj ujjoden 
rezultat. Srečanja so se končala z 
naslednjimi izidi: Podkrajšek:Lešnik 
0:1; Bohak: Kranjc remi; Majceno-
vič: Kozel remij^ Šeruga;Njegovan 
remi; Škarja:Acko 0:1; Šegula: 
Sibila remi; Polajžar:Kirbiš 1:0; 
Dajnko:Lukan 0:1; Razlag:Kremavc 
remi; Vaupotič:Kobalej 0:1. V 
naslednjem kolu bodo v soboto 
Ptujčani nastopili v Slovenj Gradcu, 
odkoder pričakujemo ugodnih vesti. 

DOPISNI ŠAH NASTOPALA 
PODKRAJŠEK IN BOHAK 

Pred nedavnim je bil končan pravi 
dopisni turnir republik, pokrajm in 

reprezentance Beograda. V ekipi je 
nastojialo 6 tekmovalcev, med njimi 
kar dva Ptujčana, ki sta uspešno 
nastopala in sicer Podkrajšek na 1. 
deski in ^ h a k na 4. deski. Od 8 
možnih točk sta dosegla vsak po 6,5 
točke, kar je nedvomno velik uspeh. 
Nastopali so še Vaupotič in Kamer 
iz Domžal^ Pokržnik iz Dravograda 
in Bravnicar iz Ljubljane. Tekmo-
vanje je trajalo od julija 197 3 do 
oktobra 1974. 

Prvi zmagovalec tega tekmovanja 
je postala ekipa Vojvodine, 36 točk; 
sledijo Srbija 33; BiH 32; Slovenija 
30; Hrvatska 25 5; Beograd 20.5; 
Makedonija 19; Črna gora 14.5; in 
Kosovo 5 točk. 

Obvestilo vsem ljubiteljem šaea, 
da bo v petek, 20 t. m. 14. redni 
mesečni brzoturnir v Klubu mladih 
s pričetkom ob 18. uri. 

^ D O 

NAGAOKA 74 ^̂ ^̂  
V soboto in nedeljo je bilo v 

Ljubljani klubsko tekmovanje v 
judo, na katerem so uspešno 
nastopili tudi mladi nadarjeni 
tekmovalci iz Ptuja. Tekmovanje se 
je udeležilo 26 ekip in posamezniki, 
skupno 35 5 tekmovalcev - gostje so 
bili tudi tekmovalci iz Hrvatske. 

Od Ptujačnov so nastopili v 
kategoriji pionirjev Lozinšek, ki se 
je po treh uspešnih borbah uvrstil v 
polfinale ter zasedel 4. mesto. Med 
mladinci sta nastopila Sprah, ki je 
zmagal v 3 borbah in se uvrstil na 
10. mesto ter Vidovič, ki je v drugi 
borbi z mladinskima reprezen-
tantoma Levičarjem (Olimpija), 
klojnil. 

Žal niso nastopili člani ekipno, 
ker vodstvo ni moglo sestaviti ekipe 
zaradi poškodb tekmovalcev. 

Zupane 



ONI, KI BRANIJO 
NAŠO SVOBODO 

s čestitkami za rojstni dan naši 
JLA pošiljam tudi j'az svojo zahvalo. 
Naša armada si jo zasluži za vse 
t isto, kar je za nas storila. 

Svobodo je priborila za nas, za 
naše srečno otroštvo, za naš miren 
sen, za našo svetlo prihodnost. 

Rojena v plamenu in krvi 
revolucije, je klila in rastla iz naioda 
Sla je iz v a « v vas in s sabo nesla luč 
svobode. Žarki te luči so greli 
zmrznjene, ščitili so lačne in šibke 
in vedno so bili tam, kjer so 
potekale steze slave in časti. 
Armada je rastla v gozdnih zibelkah 
Zlatibora, Zelengore, Kozare, Po-
horja, Romanije in dru^h naših 
planin. Prešla je v nižine in s sabo 
prinesla življenje. Iz najbolj krvavih 
m naj te^ih bitk je i z b r a l a močna , 
vse močnejša. Iz boja je nosila s 
sabo vse bolj trdno vero v zmago. 
Naša armada je bila močnejša za 
nekaj, česar sovražnik ni imel, niti 
ni mogel imeti . To pa je bila 
ljubezen do svobode in pravičnosti 
boja, katerega je vodila. Enaintri-
deset let svobode, vredne mnogo-
katerih življenj, mladih brezimnih 
junakov, varuje m o č n o in hrabro. 
Vzklila je iz ljudstva in za vedno je 
ostala z njim tudi, ko se je bojevalo, 
gradilo in ko je reševala izpod 
ruševin potresa, od poplav in 
mnogokaterih vremenskih neprilik. 
Naše svobodno nebo, naše najlepše 
morje, naše planine in polja dihajo 
svobodno. Naša mesta in vasi živijo 
svobodno življenje. V njih se rojeva 
novi svet, v katerem je človek 
n^več ja vrednota, saj je ustvarjalec 
in nosilec življenja. Naši armadi 
pripada velik del v ustvarjanju in 
čuvanju vsega tega. 

Niti sonce, niti dež ne moreta 
zadržati naših v o j ^ o v , da ne bi 
izpolnili svojih dolžnosti . Hrabri in 
spretni mornarji, beli kot galebi, 
budno bdijo nad našim Jadranom. 

Naši piloti - gospodarji modrih 
višin, plovejo budno po našem 
svobodnem nebu. Graničarji-čuvarji 
našega mirnega sna, našega srečnega 
življenja, so zavzeli svoja mesta na 
mejah naše domovine. 

Naša JLA ni samo borec, ona je 
tudi učitelj . Uč i nas, kako je treba 
ljubiti svojo domovino , kako je 
treba braniti našo svobodo. Danes, 
ko se spominjamo tistih dni, ko se je 
rojevala iz krvi in sedaj, ko jo 
gledamo kot varuha socializma in 
svobode, nam mladim ne preostane 
nič drugega, kakor da ji r e č e m o 
samo eno — velika ti hvala! 

Zato ob^ prazniku sprejmi naše 
iskrene čestitke! 

Merlin {Colar 7. a 
OŠ „T. Znidarič" 

Ptuj 

TUDI MI IMAMO 
FOLKLORNO SKUPINO 

Bilo bi o d v e č , da na široko 
predstavljam folklorno dejavnost v 
Cirkovcah, ki sega daleč nazaj. 
Cirkovško skupino , ,Vinko Korže" 
poznajo Ptujčani najbolj s kurento-
vanja. 

Bojazen, da bi naša folklorna 
dejavnost zamrla, je odveč . V letu 
1970 je na pobudo vodje folklorne 
skupine , , \Anko Korže" Antoria 
Brgleza bila ustanovljena skupina še 
na osnovni šoli Cirkovce, ki danes 
šteje 40 članov. Začetni koraki so 
bili zelo težki . Z vajami smo se 
naučili več vzhodnoslovenskih na-
rodnih plesov. Tako smo pomla-
dkar|i na osnovni šoli našo bogato 
k m e č k o dedišč ino v plesu in petju 
ponesli daleč naokrog. Nastopali 
smo v Mariboru, Ptuju, Zagrebu, 
Vinici, Kranju, Ptedvoru, Lendavi in 
večkrat doma v Cirkovcah. V 
začetku smo imeli težave pri nabavi 
oblek, vendar smo težavo uredili s 
p o m o č j o prosvetnega društva, ki 
ima patroiut nad skupino in seveda 
s p o m o č j o osnovne šole. Kmalu 
zatem smo tudi mi majhni tako kot 
veliki dobili p o m o č od ZKPO in 
obč inske skupščine Ptuj prek 
Prosvetnega društva Cirkovce. ^ 

V naši skupini n a s t o p n o učenke 
in učenci ou drugega do osmega 

razreda. Tako lahko povemo, da 
b o m o v šoli imeli skoraj dve močni 
skupini (starejšo in mlajšo), pač 
kobko nam bo uspelo, da nabavimo 
oblači la in drugo. Kljub temu, da 
skupina nastopa štiri leta, sva med 
njimi Danica Kmetec in jaz, ki 
pleševa že sedem let. Midva sva tudi 
d a n a starejše folklorne skupine 
, ,Vinko Korze". Za nama je že dolga 
pot , saj sva razen že omenjenih 
nastopov že nastopala leta 1972 v 
Avstriji, v Celovcu in Globasnici, v 
severni Italiji; vse o d Gorice do 
Trsta pa vse do Sicilije. Bila sva tudi 
na Hrvatskem in v Srbiji. 

Našo skupino uspešno vodi Slava 
Knafelc, ki je zelo ponosna na nas 
mlade plesalce. 

Zvonko Brglez, 
7. razred OŠ Cirkovce 

N E D E U A 
Na Donački gori je bila otvoritev 

planinske koče . Najprej je bila 
proslava. Poteni je bila zabava. Pekli 
smo tudi čevapč ice . Sorice je bilo že 
visoko, ko so začeli počasi odhajati 
ljudje. Na jasi je ostala samo lepa, 
nova planinska hišica. Napravili so 
jo planinci iz Majšperka. Tudi moj 
atek je pomagal. 

Branka K o r e c , 1 . a 
OŠ Majšperk 

MAMICA JE MORALA 
V BOLNIŠNICO 

ž e dol^o sem opažala, da z 
mamico ni nekaj v redu. Vedela 
sem, da je bolana, zato se mi je zelo 
smilila. Morala bi že prej v 
bolnišnico a je zaradi nas odklonila, 
ker je misUla, da se bo doma 
pozdravila. Toda bilo je vedno 
slabše in neko jutro se je oblekla in 
šla na avtobus. S sestricami s m o jo 
spremile in smo vse jokale. Bilo mi 
je hudoj a v srcu sein sklenila, da se 
bom v soli pridno učila, saj so ji še 
zadnje besede bile: učite se in 
pridne bodite . Tudi obiskat s m o Jo 
sle, bilo je lepo, a zopet je prehitro 
minilo in morale smo zopet brez nje 
domov. Zopet je bil jok, saj je bilo 
doma tako težko brez nje. Cele tri 
tedne smo bili sami. No , neki 
četrtek sem jo zagledala pred šolo, 
zelo sem se razveselila. Njena prva 
pot je bila v šolo,' kako smo se med 
tem časom učile . Vedela sem, da 
mene ne bo grajala, ker sem bila 
pridna in res me ni. Tudi drugih ni, 
samo je prosila, da se morajo 
popraviti. Vse smo jo počakale pred 
solo, potem smo se srečne odpeljale 
z avtom domov. Želim^ da moja 
mamica nikoli ne bi sla več v 
bolnišnico in da nikoli več ne bi bila 
bolana. 

Majdica Beranič, 3. r. 
OŠ Ptuj. gora 

MLADI POMAGAJO 
LACNIM V AFRIKI 

u č e n c i — člani PRK s m o se zbrali 
v lanskem šolskem letu v učilnici 
drugega razreda. Čakali smo, kaj 
nam bo tovarišica učitelj ica poveda-
la.̂  Začeli s m o se pogovarjati o 
lačnih Afričanih. Zmenili smo se, da 
b o m o zbrali denar po razredih. Vsi 
so začeli razrednim blagajnikom 
nositi denar. Največ je zbral tretji 
razred in sicer 8 5 , 0 0 dm. Vsi pa s m o 
zbrali 2 7 0 , 0 0 din. Tovarišica je ta 
denar odposlala v Ljubljano. 

Damca Rine, 4. r. 
OŠ Ptujska gora 

JUTRO SE PREBUJA 
Rana ura je. Slonim ob oknu, z 

roko oprta ob naslonjalo stola. 
Pred hišo^ stoji stara jablana. 

Sonce se s težavo prebija skozi gos to 
meglo. Na oknu se lesketa sto m sto 
rosnih kapljic, podobnih biserom. 
Rahel jesenski veter t iho šelesti med 

listjem na drevju in dela prostor 
soričnim žarkom. Izza hriba mi jih 
pošilja naravnost v oč i . Obrnem 
pogled, ker so žarki zelo močni . 
Tedaj zagledam ovenelo listje, ki 
pada z dreves. Opazujem list, ki 
pada proti t lom, se vrti, vrti in 
slednjič pade med tol iko drugih. 
Nekaj metrov od hiše je majhen 
travnik. Ves je bel. Tudi njega je 
našlo sonce. Kakor ovč ice se žarki 
pasejo po jutranji rosi. Rosne kaplje 
so kakor zvezde na nebu. Sonce jih 
topi in zato počasi izginjajo. In tudi 
neoo je tako nenavadno. Kljub 
lepemu sončnemu jutru se v daljavi 
podijo težki oblaki. Gosta megla mi 
zatira pogled v dol ino Polskave. 
Megla je nizka in gosta, kakor iz niti 
stkana preproga. 

Visoko pod nebo sem videla 
kidričevski dimnik in dim, ki se je 
valil oblakom naproti. Lepo sončno 
jutro se prebuja. 

Majda Krivec, 7. c 
OŠ Majšperk 

MOJ BRAT EDI 
Imam brata Edija. Hodi v malo 

šolo. Je velik. Rad nagaja mamici in 
očku . u č i ga tovarišica Justina 
Šmigoc. D o m o v nosi same čebelice. 
V šolo hodi peš. Včasih ga pelje 
tovarišica. Sedi zraven sosolca 
Jožeka. 

Brigita Skela, 2. a 
OŠ Videm 

^PRIPOVEDOVALI SO MI . . . 
Nekega den mi je o č e pripove-

doval, kako je bilo v naših krajih 
med NOB. 

Bila je ostra zima. Bil je hladen 
zimski dan in pozno popoldne, ko 
se je že mračilo, je nekdo potrkal na 
okno. Ko je oče odprl okno, so pred 
hišo stali partizani. Starega očeta so 
prosili za prenočišče . Partizani so se 
nastanili na skednju in podstrešju. 

Minilo je le nekaj časa in j e spet 
nekdo potrkal na okno. Oce je s 
strahom odprl okno . Bili so Nemci . 
Takoj nato so vdrh v hišo in začeli 
o č e t a in njegovo sestro zasliševati, 
kje so partizani. Ker nista hotela 
ničesar izdati, so ju o d b i j a l i . Oče je 
bil takrat star 15 let. Odpeljali so ju 
v Stari pisker v Celje. 

Tam so ju zasliševali in pre-
tepali. Nekega dne so partizani 
napadli zapore. Nekaj rnočnih zidov 
se je ob napadu porušilo. Srečna, 
ker sta se rešila pred preganjalci, sta 
utrujena nadaljevala jjot proti do-
mu. Utrujena in lačna sta proti 
večeru prispela do osamljene do-
mačije. Prosila sta za prenočišče . 
Domači so ju namestih v hlev in 
jima dali hrane. Naslednje jutro sta 
nadaljevala pot proti domu. Doma-
č inom sta se zahvalila za pomoč . 

Čez tri dni sta srečno prispela 
domov. Starši so ju bilo zelo veseli, 
ker sta se spet vrnila domov. 

Oče se z žalostjo v srcu spominja 
na tiste čase, vendar pa je tudi vesel, 
da je lahko po svojih m o č e h 
p o m a p l k temu, kar imamo danes 
— svobodo. 

Cvetka Galun, 5, b 
OŠ Majšperk 

ŠPORTNI DAN 
v petek smo bili na športnem 

dnevu. Zbrali smo se pred solo. Šli 
smo v Lešje. Pri Peršuhovih smo si 
pekli kostanje. Tatjana nam je 
pripra\ila drva in posodo. Dečki so 
lomili drva, deklice pa načenjale 
kostanje, Tovarišica jezakurila in 
pekla. Mi smo tekali po gozdu in se 
lovili. Nato smo šli k malici. Po 
malici smo igrali žogo, Pogasnili smo 
ogenj in se postavili v vTsto. 
Tovarišica nam je dala d o m a č o 
nalogo in smo šli domov. Bilo je 
zelo lepo. 

Marinka Gaj ser 3. b. 
OŠ Majšperk 

DOBILA SEM DARILO 
Spomnim se tistih otroških let, 

ko sem bila še zelo majhna. Vsako 
leto sem ob n o v e m letu dobila 
darilo od dedka Mraza pri podjetju, 
kjer je zaposlen o č e . Tisto leto sem 
odšla zraven oče ta , da sem videla 
dedka Mraza. Bil je zavit v bel 
kožuh. Ko sem ga zagledala, sem se 
ga kar prestrašila, saj sem ga prvič 
videla. Najprej so priredili proslavo 
in ko je nato dedek Mraz poklical 
mene, sem se m o č n o stisnila k 
očetu . Vprašal me je, kako se pišem 
in kako mi je ime. Povedala sem mu 
tako glasno in razločno, da ie bil 
zelo vesel. Nato sem dobila darilo. 
Odšla sem domov z nasmejanim 
obrazom. Bil je lepo ovit paket. V 
tem majhnem omotu , ki je bil 
prevezan z zlatim trakom, je bilo 
mnogo slaščic. Najbolj sem se 
razveselila medvedka, ko sem ga 
zagledala zraven slaščic. Zelo je bil 
nasmejan in se je sladko držal. Tudi 
jaz sem se sladko nasmejala ter segla 
po slaščicah. Čez nekaj dni, ko 
nisem imela več slaščic, sem postala 
žalostna. Razveseljeval me je moj 
medvedek. 

Še vedno ga imam in me spominja 
na ta prelepi dan. 

Nevenka Pernat, 
5. b. 

OŠ Podlehnik 

GOZD 
v gozdu je veliko dreves. Smreka 

je zelena. Mi smo bili v gozdu. V 
gozdu je listje rumeno. Tovarišica je 
bila v gozdu. V gozdu rastejo gobe. 
V gozdu se skrivamo. 

Blanka Rpber,^ 1. a, 
OŠ Majšperk 

SESTAL SE JE ŽIRI ZA 
PODELITEV PRIZNANJ OF 

Prihodnje leto praznujemo 30-ob-
letnico osvoboditve izpod fa-
šističnega jarma. Zato se je žiri za 
podelitev priznanj pri Občinski 
konferenci SZDL sestal in sklenil 
podeliti večje število priznanj OF ob 
tem pomembnem jubileju in sicer 
25 posameznikom in delovnim orga-
nizacijam, Kriteriji za podelitev 
priznanj so: širina dejavnosti, po-
men dela za družbo, aktivistično 
delo v OF in delo v SZDL danes. 

Sredi med nami je mnogo »ne-
vidnih" aktivistov SZDL, na katere 
ne bi smeli pozabljati in brez katerih 
bi bilo naše delo okrnjeno. Nagradili 
jih bodo s priznanji, ki jim naj bodo 
spodbuda za nadaljnje delo. 

GM 

PODELITEV PLAKETE 
»ODLIČJE 22, DECEMBER" 

O tem, za kaj se podeljuje OdUčje 
22. december, smo v Tedniku že 
pisali, zato danes samo še zapis z 
zaključne prireditve ob podeUtvi 
plakete „Odhčje 22. december", ki 
je bila 14. decembra v Murski 
Soboti. 

Prizadevni mladinci Murske Sobo-
te so pripravili bogat program: 
razgovor mladincev s komandantom 
LJAP generalom Francem Tavčar-
jem - Rokom in predsednikom RK 
ZSMS Ljubom Jasničem o vpra-
šanjih skupnega dela mladincev in 
vojakov, obisk pokrajinskega muze-
ja, obisk KIK Pomurka TMP, ogled 
razstave, svečano akademijo „Brat-
stvo, enotnost in JLA". 

Prvo mesto so znova osvojih mladi 
Murske Sobote, Ptujčani pa smo se 
morali zadovoljiti s 5. mestom. 

MG 



DOBER DEN NO BOTE MI LEPO 
POZDROVLENI! 

Za nami je Milož, ki nas je s parkli 
no s hujdičeki obiska, tote dni pa de 
začeja okoli nos gospod dedek Mraz 
strašiti. Jas se totih Mikložov no 
dedekof že od malih nog strašno 
bojin. Že kot otroka so me samo 
strašli, prinesli pa so mi resen enega 
provega hujdiča, zaj na štora leta pa 
mi toti svetniki še boj že tak prozne 
žepe no mošjo narobe obrnejo. 
Poglednimo samo, kaj nan je letos 
Miklož pmesa: Višje cene za cuker 
no olje, dedek Mraz pa nas že stroši 
z novimi cenami za deterdžente no 
za bencin. V cajtngah smo šteli, da 
se tote cene zaenkrat še nedo 
vzdignole, jas pa sen že tak 
brezverni ^ Tomaž grota, da več 
nikuminič ne vervlem .,. . 

S podražitvgo cukra je tak: Tisti, 
ki so do zaj sladko živleje meli, tudi 
v bodoče ob novih cenah nedo 
preveč prizadeti, jas pa si cukra več 
nemo moga privoščiti, saj mi je še 
samo sladkorna bolezen ostola. Tudi 
z višjimi cenami olja je hujdič. 
Fčosih smo rekli, če nan je kokšno 
delo dobro šlo od rok: „Gre nan 
kak z oljon namozano", zaj pa mo 
te vena rekli: „Škriple nan zato, ker 
se je olje podrožilo . .,." Nafsezodjo 
pa jas nesen prevejki lubitelj olja, ne 
tistega belega no ne tikvinega. Ze od 
negi negda nam rajši pujcekovo 
most, ki tak lepo diši no še ovirke 
lehko poleg ponrustaš. Poleg fsega, 
kaj sen van napisa pa jas še fseeno v 
dedeka Mraza vervlen no sen mu to 
ovi den tudi pismo napisa. Naj ga 
tudi van zavujpan: 

DROGI NO PRELUBI MI DEDEK 
MRAZ! 

Pišen ti s suhega brega v Prleiji. 
Tebe, ki maš tak vejki koš, da lehko 
fse notri sproviš, lepo prosin, da mi 
uslišiš fse moje prošje: Prinesi nan 
na naš Suhi breg por kubikof šodra, 
ke mo si malo ceste zafiikali, malo 
elektrike v rukzoki, da de nan bojše 
večna luč svetla no nan nede trebalo 
poieg električne žarnice še leterne 
vujžgoti, prinesi nan tokšni štacun, 
ki de nan v bogatih sodnih letinah 
jobolka odkupa, prinesi nan kokšno 
delovno organizacijo, najboljše bi 
bilo, če bi to tovarna bila, da bi 
lehko v joj zaposlili naše lidi, ki zaj s 
trebuhon za kruhon v tujino grejo, 
prinesi nan novo šolo, saj je ta štora 
ze na fseh voglih podprta, prinesi 
nan tokšni traktor, ki de lehko tudi 
po naših bregačah brozde obrača no 
motko v penzijo sprava, prinesi nan 
republiškega botra, ki de se zavzeja, 
da mo tudi v Slovenskih goricah 
kokšno cesto asfaltirali, prinesi nan, 
prinesi nan ,. . Nemo ti več našteva, 
kaj fse bi še radi meli, saj ven, da je 
tvoj koš premali, da bi lehko vse to 
notri sprava . . . 

Drogi dedek Mraz! Fsoko leto 
samo boj po mestah hodiš no 
obdaruvles mestno deco. Pridi še kaj 
k nan v Prlekijo no v Haloze, da 
nedo naša deca vedli za tebe samo 
po pripovedkah. Ven, da mamo 
slabe ceste no strme bregače. Ce boš 
ge v blati osta mo te že vun 
potegnoli ,. . Drogi stric dedek Mraz 
vemo, da boš meja tote prednovolet-
ne dni dosti skrbi no ooiskof pa te 
fseeno prosimo, da ne pozabiš tudi 
na naše želje. Potrkaj tudi na dveri 
štorih ludi, ki betežni živijo v svojih 
kočicah ,,, Zaj pa te resen nemo več 
morija s totimi prošjami. Želin ti 
srečno novo leto no pun koš fsega 
tistega, ke si želimo mi ta stori kripli 
no ta mlodi fačoki, ki tvoj prihod 
najboj žmetno čokajo. Spoštovani 
tovariš gospod dedek Mraz, lepo te 
pozdrovlan! Tvoj vdoni Lujs iz 
Prlekije . . . 

Vidite, to je pismo, ki sen ga posla 
našemi dobremi dedeki Mrazi. Kaj 
fse de nan prinesa, mo vidli drugo 
leto, ki nan ze tak po malen na dveri 
trka. Drgoč mo za eno leto starši no 
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drgoč mo na dverah koledor 
obmoU. Ene želje do se nan 
uresničle, druge pa do samo želje 
ostale. Saj nafsezodjo na našen 
puklasten sveti niti neje tak hujdo. 
Lidje si sami hujdo delamo pa tudi 
veselje si vemo nareti. Dokic mo v 
miri no svobodi živeli mo nekak že 
gurali, sron pa naj bo fse tiste^ ki 
siron po sveti vojno sejajo, z orozjon 
mohajo no sami sebi grob koplejo. 
Pa kaj bi van še več filozofira. 
Hejejmo za toti tjeden no srečno do 
drugega. Fse praf lepo pozdrovlan. 
Vas Lujs. 

NEDELJA, 22. decembra 1974: 
6 . 0 0 - 8 . 0 0 Dobro jutro! - vmes ob 
6.05 Poročila; 6.30 EP; 6.50 Za vas; 
7 .00 Jutranja kronika; 7 .20 EP; 
7.30 Za kmet i j^e proizvajalce; 7.50 
EP; 8.00 Poročila - Radijski in TV 
spored; 8.07 Radijska igra za otro-
ke; 8.57 Skladb^ za mladino; 9.00 
Poročila; 9.05 Se pomnite, tova-
riši ; 9.55 EP; 10.00 Poročila; 
10.05 Karavana melodi j 11.00 
Poročila; 1 1 . 1 5 - 1 4 . 0 0 Poslušalci 
čestitajo; 11.50 Pogovor s poslu-
šalci; 1 2 . 0 0 - 1 2 . 1 5 V nedeljo opol-
dne; 13.00 Poročila; 1 3 . 1 5 - 1 3 . 3 0 
Obvestila in zabavna glasba; 14.00 
Poročila; 1 4 . 0 5 - 1 8 . 0 0 Nedeljsko 
popoldne; 18.00 Poročila; 18.03 
Radijska igra; 18.43 Glasbena med-
igra; 18.50 EP; 19.00 Radijski 
dnevnik; 19.30 Obvestila; 19.40 
Glasbene razglednice; 19.50 Lahko 
noč, otroci!; 20.00 V nedeljo 
zvečer; 22.00 Poročila; 22.20 Sere-
nadni večer; 23.00 Poročila; 23.05 
Literarni nokturno; 23.15 V lučeh 
semafoijev; 24.00 Poročila. 

PONEDELJEK, 23. decembra: 
14.00 Poročila; 14.10 Amaterski 
zbori pojo; 14.30 Poslušalci česti-
tajo; 14,55 EP; 15,00 Dogodki in 
odmevi; 15.30 Glasbeni intermezzo; 
15,45 „Vrtiljak" - vmes ob 16.30 
Moda za vas; 16,45 Interna 469; 
17.00 Poročila. 17.20 Po željah 
poslušalcev; 18.00 Poročila; 18.05 
Naš gost; 18.20 Lahka glasba; 18.50 
EP; 19.00 Radijski dnevnik; 19.30 
Obvestila; 19.40 Ansambel Borisa 
Kovačiča; 19.5 0 Lahko noč , otro-
ci!; 20.00 Če bi globus zaigral; 
20 .30 Operni koncert; 22 .00 Poro-
čila; 22.20 Popevke; 23.00 Poročila; 
23.05 Literarni nokturno; 23.15 
Jazz; 24.00 Poročila, 

TOREK, 24, decembra: 14.00 
Poročila; 14.10 Skladbe za mladino; 
14.40 Na poti s kitaro; 14.55 EP; 
15.00 Dogodki in odmevi; 15.30 
Glasbeni intermezzo; 15.45 Vrtiljak; 
16.45 Narava in človek; 17.00 
Poročila; 17.20 Zveneča imena; 
18,00 Poročila; 18,05 V torek 
nasvidenje!; 18,35 Lahke note; 
18.50 EP; 19.00 Radijski dnevnik; 
19.30 Obvestila; 19,40 Ansambel 
Silva Štingla; 19.50 Lahko noč, 
otroci; 20 .00 V pesmi in besedi; 
20 .30 Od premiere do premiere; 
21,30 Zvočne kaskade; 22 .00 Poro-
čila; 22.20 Iz simfoničnega mjusa 
Vojislava Vučkovica; 23 .00 Poro-
čila; 23.05 Literarni nokturno; 
23,15 Popevke; 24 .00 Poročila. 

SREDA, 25. decembra: 14.00 
Poročila; 14.10 Pojo operni pevci; 
14.30 Poslušalci čestitajo; 14.55 
15,00 Dogodki in odmevi; 15,30 
Glasbeni intermezzo; 15.45 — 16.45 
Loto vrtiljak; - vmes ob 16.30 
Sodobna oprema prostorov; 16.45 
Orkester belgijske RTV; 17.00 Poro-
čila; 17.20 Komorni zbor; 18.00 
Poročila; 18.05 Naš razgovor; 18.35 
Predstavljamo vam; 18,50 EP; 19.00 
Radijski dnevnik; 19.30 Obvestila; 
19,40 Ansambel VVeekend; 19.50 
Lahko noč, otroci!; 20.00 Koncert 
iz našega studia; 22 .00 Poročila; 
22 ,20 Jazz; 23,00 Poročila; 23.05 
Literarni nokturno; 23.15 Zabavna 
glasba; 24.00 Poročila. 



TEDNIK 
izdaja časopisni zavod Ptujski 
tednik, 62250 Ptuj, Vošnjakova 5, 
p.p. 99. - Urejuje uredniški odbor. 
Izhaja vsak četrtek. Odgovorni 
urednik - Anton Bauman. Telefon 
uredništva in uprave (062) 77-079. 

Žiro račun SDK Ptuj 
52400-603-30458. - Tiska Maribor-
ski tisk, 62000 Maribor, Svetoza-
revska uL 14. 


